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I M P O RTA N T
Aquest setmanari no accepta com a 
seues les opinions expressades pels 
col·laboradors, que tenen l’exclusiva 
responsabilitat del text publicat amb la seua 
firma, ni es fa responsable de l’autenticitat 
de la publicitat. Les col·laboracions ens 
poden fer arribar per correu electrònic 
a diariet@vinaros.es i no podran 
sobrepassar les 25 línies en Times New 
Roman (cp.12), excepte en el cas de partits 
polítics amb representació municipal que 
tenen assignat un espai fix. En l’original, hi 
haurà de constar la firma i figurar el nom, 
cognoms, domicili, telèfon, fotocòpia del 
DNI de l’autor, o bé, en el cas d’entitats, del 
representant responsable. No s’admetran 
pseudònims. La direcció no es compromet 
a publicar les col·laboracions que arriben 
després del dimarts a les 13 hores.

En escrits que requerisquen resposta sols 
s’admetrà un torn de rèplica.

VinaròsE L  D I A R I E T

Redacció

La regidora 
de Comerç 
Paula Cerdà i 
la responsable 
d’Hisenda, María 
Cano, van explicar 
els dos tipus 
d’ajudes que es 
poden demanar, 
una amb fons 
de l’Ajuntament 
i l’altra amb 
recursos de 
l’administració 
autonòmica 

Les regidores d’Hisenda i Comerç, Maria Cano i Paula 
Cerdà, van presentar dilluns dos línies d’ajudes, amb un 
pressupost total 1.076.290€, per donar suport al comerç 
local i als sectors més afectats per la pandèmia. Es tracta de 
les iniciatives Vinaròs Reactiva impulsada des del mateix 
equip de govern amb una partida de 600.000€, amb fons 
propis, i les Ajudes Parèntesi Fase II amb un pressupost 
de 476.290€ provinents del diners que han sobrat del Pla 
Resistir de la Generalitat Valenciana.

Vinaròs Reactiva 
La regidora de Comerç, Paula Cerdà ha detallat que 
aquestes ajudes sobretot estan adreçades al sector 
comercial al detall i autònoms per a garantir el 
manteniment de la seva activitat econòmica, amb 
una quantitat fixa de 2.000€. Segons detallava podran 
sol·licitar aquesta ajuda els IAE que estan descrits en les 
bases reguladores, que són els següents:
Bombons i caramels
Masses fregides
Textil per a la llar
Peces de vestir i tocats
Llenceria i cotilleria
Merceria i paqueteria
Calçat i complements de pell
Drogueria, perfumeria i cosmètica
Plantes i herbes d’herbolaris
Mobles i màquines d’oficina
Aparells d’ús domèstic
Parament de la casa i ferreteria d’adornament 
Materials de construcció
Portes, finestres i persianes
Accessoris i recanvis de vehicles
Tota classe de maquinària
Cobertes bandes i càmeres d’aire
Béns usats
Instruments de música i accessoris
Segells, monedes i medalles
Aparells ortopèdics
Libres, periòdics i revistes
Joieria, rellotgeria i bijuteria
Joguets, art, esport i armes
Llavors, flors, plantes i adobs
Sex-shop

Cerdà destacava que es podran acollir a les subvencions 
Vinaròs Reactiva les microempreses i autònoms que 
no han sigut beneficiaries de les Ajudes Parèntesi del 
Pla Resistir de la Generalitat Valenciana.  Les bases 

reguladores es publicaran aquesta mateixa setmana al 
Butlletí Oficial de la Província de Castelló (BOP), un cop fet 
s’obrirà un termini de 10 dies hàbils per a poder presentar 
les sol·licituds de forma presencial a l’Oficina d’Informació 
i Atenció Ciutadana, OIAC, amb cita prèvia al telèfon 964 
40 21 69,  o bé de forma telemàtica a través de la Seu 
Electrònica de l’Ajuntament, on s’habilitarà un enllaç per a 
poder realitzar la tramitació. Per a resoldre dubtes poden 
enviar un correu a l’adreça ajudesreactiva@vinaros.es

Ajudes Parèntesi Fase II
En aquest cas, la regidora d’Hisenda, Maria Cano 
assenyalava que es podran beneficiar de la subvenció 
les petites empreses i autònoms que han quedat fora 
de la primera fase Ajudes Parèntesi. Segons comentava 
aquesta mateixa setmana es publicaran les bases de la 
convocatòria al BOP i llavors s’obrirà el termini per a poder 
presentar les sol·licituds. Cano insistia que s’informarà 
degudament a la ciutadania perquè puga consultar les 
bases i sobretot perquè dispose de temps suficient per a 
tramitar la petició.
Els sectors que es podran beneficiar són els següents:
Impremta, arts gràfiques i edició 
Comerç al detall de pa, forns i pastisseries
Transport
Fotografia
Reparació de calçat i joieria 
Educació 
Rentat i neteja de peces tèxtils
Confecció de peces de vestir i joies
Lloguer de maquinària i articles
Perruqueria i estètica

Les sol·licituds es podran presentar de forma presencial 
a l’OIAC, amb cita prèvia al telèfon 964 40 21 69, o bé 
de forma telemàtica a través de la Seu Electrònica de 
l’Ajuntament.
Ajudes garantides
Cano insistia que s’atendran totes les sol·licitud, tant 
de Vinaròs Reactiva com de les Ajudes Parèntesi Fase 
II, independentment de l’ordre d’arribada i s’atorgaran 
totes les subvencions que es demanen, sempre i quan és 
complisquen els requisits. En aquest sentit, comentava 
que si es precís es prorratejaran els pressupostos de les 
dues subvencions per garantir que cap microempresa o 
autònom es queden sense la seua corresponent ajuda. 
Per resoldre dubtes o rebre més informació, tant de 
Vinaròs Reactiva com de les Ajudes Parèntesi Fase II, 
poden telefonar al 964 40 21 69.

L’Ajuntament presenta Vinaròs Reactiva 
i les Ajudes Parèntesi Fase II

Es tracta de dues línies de subvencions per atorgar ajudes directes al comerç 
al detall i els sectors que han quedat fora del Pla Resistir de la Generalitat
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Redacció

L’Ajuntament fa efectiu el pagament 
de les primeres Ajudes Parèntesi 

L’Ajuntament de Vinaròs ha fet efectiu el pagament de les Ajudes Parèntesi del Pla Resistir 
de la Generalitat Valenciana, amb l’abonament de 558.709€ entre les 242 sol·licituds que 
s’han aprovat favorablement per part dels tècnics municipals. Cal destacar que en total s’han 
presentat 294, de les quals 28 no han complert els requisits, mentre que 24 resten a l’espera 
de ser corregides per a poder rebre la subvenció.    
Recordem que les Ajudes Parèntesi estan cofinanciades per la Govern Autonòmic amb un 
62,5% (647.445€), la Diputació de Castelló amb el 22,5% (233.080€) i l’Ajuntament de Vinaròs 
amb el 15% restant (155.386€). En total es tracta d’una partida d’1.035.912€. Pel que fa a 
la quantia de les ajudes, s’atorgarà una partida màxima de 2.000€ per cada autònom o 
microempresa amb un màxim de 10 persones treballadores en els sectors identificats. Així 
mateix, s’afegiran 200€ addicionals per persona treballadora afiliada a la Seguretat Social a 
data 31 de desembre de 2020.
Pel que fa al sobrant dels diners, la regidora d’Hisenda, Maria Cano, ha destacat que es tracta 
de 476.290€ que s’aprofitarà per a posar en marxa l’Ajuda Parèntesi Fase II per a les empreses 
i autònoms que han quedat fora del Pla Resistir.

L’Ajuntament de Vinaròs ha informat que les feines 
de millora dels pluvials de l’avinguda de Maria 
Auxiliadora avancen a bon ritme, i els operaris 
han retirat ja la rotonda a l’encreuament amb 
l’avinguda de la Llibertat i han habilitat un carril de 
circulació provisional. Aquesta feina és fonamental 
per facilitar les obres als operaris per a enllaçar les 
canonades amb el col·lector de la mateixa avinguda 
Llibertat i garantir l’evacuació correcta de l’aigua. 
Les obres s’estan centrant en el carril direcció nord 
de l’avinguda de Maria Auxiliadora, afectant també 

el carrer de la Mare de Déu. Per a garantir que els 
operaris puguen treballar amb seguretat, es tallarà 
l’accés a l’avinguda de la Llibertat des de l’avinguda 
de Barcelona durant tot el temps que duren les 
feines, aproximadament un mes i mig. Des de 
l’Ajuntament s’aconsella com a itinerari alternatiu 
per accedir a l’avinguda de la Llibertat des de 
l’avinguda de Barcelona utilitzar els vials Tomàs 
Mancisidor o José María Salaverría, per després 
enllaçar amb l’avinguda de Maria Auxiliadora, el 
carrer de Les Camaraes o José Sebastián Farga. 

Així mateix s’instal·laran senyals informatives per a 
indicar als conductors els itineraris alternatius.
El primer tinent d’alcalde i regidor de Governació, 
Marc Albella, ha destacat que “les obres de millora 
dels pluvials són fonamentals per a garantir 
l’evacuació correcta de l’aigua i minimitzar el màxim 
possible les inundacions al centre de la localitat 
quan es produeixen fortes pluges”. D’altra banda, 
Albella ha demanat disculpes per les molèsties que 
puguen generar els treballs i agraïa la comprensió 
dels veïns.

Es talla la circulació d’un tram l’avinguda de la Llibertat 
amb motiu de les obres de millora dels pluvials

El tall afectarà a l’accés des de l’avinguda de Barcelona i per a facilitar la mobilitat dels veïns 
s’han instal·lat senyals amb itineraris alternatius

El Centre del Coneixement del Vinalab acollirà durant els propers 90 dies 
lectius, llevat de l’agost, el programa de l’Institut Valencià de la Joventut (IVAJ), 
anomenat JOOP, per reinserí de nou en el sistema educatiu els joves que han 
abandonat els estudis. El director general de l’IVAJ, Jesús Martí, acompanyat 
pel regidor de Innovació Digital, Hugo Romero, la regidora d’Educació, Begoña 
López, el coordinador de Serveis Socials, Antonio Valanzuela i el tècnic de 
Joventut, Iván del Castillo,van visitar el Vinalab per a conèixer els joves que 
participen en el programa.
Per tal de facilitar la reinserció en el sistema educatiu, els adolescents participen 
en tallers i a més se’ls facilita l’accés a les aules d’informàtica perquè puguen 
realitzar diferents activitats formatives. Així mateix, també s’inclouen visites a 
les empreses perquè els joves coneguen el món laboral i la formació acadèmica 
que es requereix per a poder desenvolupar determinades professions.
El regidor Romero ha destacat que “és important posar en marxa aquests tipus 
de programes per a orientar els joves i sobretot perquè continuen amb la seua 
formació acadèmica”. Segons assenyalava dintre del programa JOOP s’ofereixen 
tallers per als joves que no han finalitzat l’ESO perquè puguen preparar la prova 
d’accés a la Formació Professional de Grau Mitjà. 
Per la seua banda, la regidora López, assenyalava que “l’educació és fonamental 
per al desenvolupament dels joves i també perquè tinguen més opcions 
d’incorporació en el mercat laboral”. En aquest sentit, comentava que des de la 
Regidoria sempre col·laboraran amb les administracions i els centres educatius 
per reduir l’abandonament escolar.

Redacció

Vinaròs s’adhereix per tercer any consecutiu 
al programa JOOP impulsat per l’IVAJ

L’objectiu és aconseguir que els joves, entre 16 i 21 anys, que han abandonat els estudis 
es tornen a inserir al sistema educatiu

El director general de l’IVAJ, Jesús Martí, acompanyat pel regidor de Innovació 
Digital, Hugo Romero, la regidora d’Educació, Begoña López, el coordinador 
de Serveis Socials, Antonio Valanzuela i el tècnic de Joventut, Iván del Castillo, 
van visitar el Vinalab per a conèixer els joves que participen en el programa
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L’Ajuntament de Vinaròs ha aprovat en el ple 
ordinari corresponent al mes d’abril -que va ser 
presidit pel primer tinent d’alcalde, Marc Albella, en 
causar baixa per malaltia el primer regidor, Guillem 
Alsina- l’increment econòmic d’algunes partides del 
pressupost en vigor i la creació de noves partides 
gràcies a part del romanent de tresoreria del 2020, 
que ascendeix a 2,4 milions. Així, el consistori, 
com va explicar la regidora d’Hisenda, Maria Cano, 
repartirà 1.032.000 euros d’aquest romanent 
entre 11 diferents partides del pressupost 2021. 
Entre elles, destaquen estudis i treballs d’altres 
empreses (100.000€),  manteniment  i reparació 
d’infraestructures (150.000€)  mantenimento  de 
camins rurals (100.000), programes culturals 
(30.000€) programes d’ocupació (90.000€), 
bonificació per a la policia local (25.000€), 
treballs d’empreses (40.000€) i obres de millora 
del polígon plans  altes  (35.000€), entre altres. 
La quantitat més elevada és la que es dedica al Pla 
de Contingència (440.000 €). Aquesta quantitat es 
reserva per a escometre la rebaixa d’impostos que 
entrarà en vigor en 2022 i que afecta impostos com 
el de construccions (ICIO), la taxa d’obertura de nous 
negocis, la de llicència urbanística, la de recollida 
d’escombraries, i una baixada de l’IBI per als quals 
apostin per instal·lar plaques fotovoltaiques. 

També es destinen 525.000 euros d’aquest 
romanent a 8 partides no contemplades 
en el pressupost del 2021, com l’adquisició 
d’una  grua  municipal per 85.000 euros, obres de 
pluvials de l’avinguda Barcelona (100.000€), obres 
d’urbanització del carrer  Camaraes  (230.000€), 
adquisició de lots de Sant Joan (15.000€), la 
compra d’un nou equip de so per al pavelló 
poliesportiu (12.000€), una prova pilot de fanals 
solars en la costa nord (50.000) i l’organització del 
concurs de cuina aplicada al llagostí (17.000€). 
A més, ja s’han reservat 600.000 euros per 
a oferir les ajudes directes al comerç del Pla 
Vinaròs Reactiva que han d’aplicar-se en breu. 
Els més de 700.000 euros sobrants, segons Cano, 
es reservaran per si sorgeixen noves necessitats 
o es destinaran a l’amortització de deute. 
Per part de l’oposició, la portaveu del  PVI, Maria 
Dolores Miralles, va assenyalar que votarien a favor 
perquè el destí d’aquests diners és necessari, però 
va matisar que l’equip de govern “ja sabia que 
tindria molt romanent de tresoreria del 2020 en 
haver-se cancel·lat tots els actes, i nosaltres vam 
realitzar en el seu moment diverses propostes 
com la supressió de la taxa d’escombraries o 
establir ajudes directes als autònoms, a les quals 
van fer cas omís”. També va considerar que la 

rebaixa d’impostos valorada en 440.000 euros “no 
és suficient per a alleujar la crisi a la ciutadania”. 
Per part seva, Juan  Amat  (PP) va justificar 
l’abstenció del seu grup municipal assenyalant 
que “aquestes modificacions reflecteixen la seva 
manera de governar”. En aquest sentit, va acusar 
l’equip de govern de crear partides que no existien 
i suplementar unes altres “que havien infradotat en 
els comptes del 2021 quan fa tan sols dos mesos 
que s’ha aprovat aquest pressupost”. També va 
sol·licitar “que es replantegin la prioritat de les 
despeses, perquè els autònoms a dia d’avui no han 
cobrat les ajudes promeses i tampoc contemplen 
millores a les costes nord, sud i l’ermita, on els veïns 
se senten oblidats. Són un govern al qual li sobra 
els diners i li falta capacitat de treball”.

El ple també va aprovar per unanimitat una moció 
presentada pel Grup Municipal Ciudadanos per 
accelerar els accessos a l’AP-7 a la provincia de 
Castelló. La proposta, defensada pel portaveu 
del partit, Manuel Herrera, instava al govern a fer 
els estudis pertinents per a la remodelació dels 
enllaços existents en els trams d’accés a l’AP-7 a 
Vinaròs, Benicàssim i Vilarreal i resoldre la situación 
de la falta d’espais a les àrees de servei habilitant 
aparcament per a camions, entre altres questions.

L’Ajuntament augmenta i crea noves partides 
amb el romanent de tresoreria del 2020

X.Flores

X.Flores/Redacció
El ple ordinari del mes d’abril va aprovar la 
modificació de tres ordenances, pas necessari 
per posar en marxa les primeres rebaixes de les 
càrregues fiscals incloses dintre del Pla €CO per 
ajudar a la ciutadania, autònoms i empreses a fer 
front a la crisi econòmica generada per la pandèmia. 
Aquestes mesures es faran efectives un cop es 
realitze la publicació corresponent al Diari Oficial 
de la Generalitat Valenciana, amb la corresponent 
exposició pública d’un termini de 30 dies hàbils. 
En aquest sentit, la regidora d’Hisenda, Maria 
Cano, ha assenyalat que es preveu que les rebaixes 
fiscals entren en vigor a meitats del mes de juny.  
El punt va ser aprovat amb el vot a favor de tots els 
grups, excepte l’abstenció del PP en la l’exempció 
de la taxa d’obertura de nous negocis en considerar 
que, si no es contemplen excepcions per a grans 

empreses, seran aquestes les més beneficiades i no 
les pimes.
L’objectiu de les mesures, segons va indicar “és 
assolir una economia competitiva i sostenible per 
incentivar la creació de noves empreses i impulsar 
Vinaròs com pol d’inversió comarcal.” Aquestes 
rebaixes són les següents.
Reducció de l’ICIO 
Aquesta mesura suposarà una reducció del 50% de 
l’Impost sobre Construccions, Instal·lacions i Obres 
(ICIO), així com l’exempció de pagament de la taxa 
per expedició de la llicència. Cal destacar que a 
l’hora de realitzar qualsevol tipus d’obra s’ha de 
demanar una llicència d’obres que es calcula sobre 
el 3,50% del pressupost de l’execució material de 
les feines, al que cal afegir l’expedició de la mateixa 
llicència, un 0,50%. Amb la mesura aprovada per 

l’Ajuntament l’ICIO es reduirà el 50% i es quedarà 
en el 1,75%, 

Eliminació de la taxa per expedició de llicència
La taxa d’expedició quedarà suprimida a partir de 
la entrada en vigor de la mesura, a meitat del mes 
de juny.

Bonificació de la taxa de llicència d’activitat 
econòmica
En aquest cas s’aplicarà una bonificació del 100% 
de la taxa de llicència d’activitat econòmica. Aquest 
impost, que popularment es coneix com la taxa per 
a l’obertura d’un nou negoci, quedarà exclòs, fet 
que permetrà estalviar als emprenedors entre 400 i 
600€ per a l’obertura d’un nou restaurant o fins i tot 
arribar als 4.000€ si es tracta d’una fàbrica.  

El ple aprova la modificació de tres ordenances 
per fer efectives tres rebaixes fiscals

Moment del ple ordinari d’abril, que va ser presidit pel primer tinent d’alcalde, Marc Albella, en absència de l’alcalde, Guillem Alsina
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La Policia Local de Vinaròs ha incorporat una unitat 
canina per a donar suport a la prevenció del consum 
de substàncies estupefaents en la via pública, així 
com la lluita contra el tràfic de drogues, entre altres 
objectius. La nova unitat va ser presentada dilluns 
a l’Ajuntament de Vinaròs per part de l’intendent 
cap de la Policia Local, Juanma Domènech, l’edil de 
Governació, Marc Albella i el de Recursos Humans, 
Fernando Juan, a més dels dos policies propietaris i 
guies dels dos gossos que formaran part d’aquesta 
unitat, Vicent García i Santiago Pérez.
D’aquesta manera, partir d’ara, “Neó”, un pastor 
belga  malinois  de dos anys d’edat, ensinistrat 
degudament per a detectar substancies 
estupefaents, i “Lima”, una pastor alemany de 5 
mesos en període d’aprenentatge, s’incorporen a la 
Policia Local amb la finalitat de prevenir el consum 
i tràfic de drogues, com va destacar el regidor de 
Governació, Marc  Albella, que va desitjar “molts 
èxits” a la nova unitat.

Per part seva, Domènech va explicar que “Neó” ja 
ha treballat amb la policia local detectant 
algunes substàncies estupefaents i que Lima 
conclourà en breu la seva formació. L’intendent 
cap de la Policia Local, va explicar que a més 
de prevenir o detectar el consum i tràfic 
d’estupefaents principalment en parcs i jardins, 
aquesta unitat servirà també per a realitzar 
serveis preventius en les entrades i sortides 
dels instituts i en esdeveniments festius quan 
puguin celebrar-se. També realitzaran els dos 
agents encarregats d’aquesta unitat xerrades en 
els centres educatius per a conscienciar als joves 
dels efectes que produeix el consum d’aquestes 
substàncies i vetllaran pel compliment de 
les ordenances, principalment la relativa a la 
tinença de gossos potencialment perillosos. 
“Estem detectant molta gent que no té llicència 
per a tenir-los i una de les funcions serà informar 
aquests propietaris de tenir aquest document de 

caràcter personal i intransferible que han de tenir 
els amos de les mascotes qualificades d’aquesta 
manera, així com les persones que s’encarreguin 
de treure’ls a passejar”, va assenyalar.
Finalment, el regidor de Recursos Humans, 
Fernando Juan, que ha estat durant dos anys 
responsable de l’àrea de Governació, va destacar 
la gran labor que realitza en el municipi la 
Policia Local i va agrair la seva professionalitat i 
predisposició per a treballar conjuntament i aplicar 
noves idees. “Hem planificat molt com hauria de 
fer-se aquesta unitat, especialment en el tema de 
prevenció de consum i tràfic d’estupefaents, i que 
sol tenir molta relació amb accidents de trànsit. 
Aquest projecte es va iniciar a finals del 2019 i vam 
treballar després en plena desescalada per a poder 
dur a terme la preparació dels guies i els gossos. 
Ara aquesta unitat pot actuar ja en els llocs amb 
problemàtiques relacionades amb el consum de 
drogues”, va concloure.

La Policia Local de Vinaròs incorpora una Unitat Canina

“Lima”, a la esquerra, i “Neo”, a la dreta 
de la imatge amb els seus guies i 
propietaris, els agents Vicent García i 
Santiago Pérez

D’esquerra a dreta, el regidor Fernando Juan, l’intendent de la Policia Local, Juanma Domènech, el regidor Marc Albella i els 
agents Vicent García i Santiago Pérez, a les portes del consistori amb les noves incorporacions al cos, “Neo” i “Lima”
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La Regidories de Transició Ecològica i Obres i Serveis van iniciar el passat 29 d’abril 
el procés de participació ciutadana per a la redacció del Pla Local de Residus, amb 
la celebració d’una conferència en línia per informar als veïns dels objectius d’aquest 
document. Recordem que s’ha contractat a l’empresa Ona Energy, que ha elaborat els 
plans per a altres municipis de la Comunitat Valenciana com Onda, Xàtiva o Torrent. 
Els tècnics de l’empresa actualment redacten el projecte d’estudi i ara posaran en 
marxa el procés de participació amb una primera xerrada en línia per al 29 d’abril, que 
es podrà seguir a través del Youtube de l’Ajuntament. D’altra banda, per al 6 de maig 
s’ha preparat una segona sessió participativa a les 19:00h a les instal·lacions del Limbo 
al passeig de Fora del Forat. Per a participar cal realitzar una inscripció prèvia al correu 
mediambient@vinaros.es.
El regidor de Transició Ecològica, Hugo Romero, ha destacat que “la segona conferència 
es realitzarà amb el compliment de totes les mesures sanitàries i afegia que permetrà 
la participació directa dels veïns, que podran aportar les seues observacions o idees”. 
Romero insistia que és important comptar amb la participació ciutadana a l’hora de 
redactar el pla per tal de crear un document que s’adapte a la realitat del municipi.
Per la seua banda, la regidora d’Obres i Serveis, Carmen Morellà, ha assenyalat que els 
plans locals de prevenció i gestió de residus domèstics són una eina fonamental per 
tal de definir, a escala local, les accions que permeten implementar els nous models de 
gestió de les escombraries. En aquest sentit, comentava que “l’aprovació del Pla Local 
de Residus marcarà el camí a seguir per a la nova licitació del contracte de recollida de 
residus sòlids urbans, que haurà d’incloure la nova fracció marró i tindre un sistema de 
gestió de les deixalles molt més eficient”.

L’Ajuntament obre la participació 
ciutadana per a la redacció del 

Pla Local de Residus
Aquest document, obligatori per als municipis de més de 

20.000 habitants, recollirà totes les actuacions necessàries 
per a la gestió correcta de les deixalles

La Conselleria de Política Territorial, Obres Públiques i Mobilitat ha 
posat en marxa les feines de construcció d’una rotonda a la carretera 
CV-102 per a millorar l’accés al polígon industrial de Planes Altes. Els 
treballs consisteixen en la creació d’una glorieta de 12 metres de radi, 
amb carrils de sis metres d’amplada per a facilitar el pas de vehicles 
de transport i logística. Així mateix, les feines també inclouran la 
canalització elèctrica per a la posterior instal·lació de lluminàries per a 
la millora de la visibilitat.
D’altra banda, els treballs es coordinaran amb les tasques que 
posteriorment executarà l’Institut Valencià de la Competitivitat 
Empresarial, a través de les ajudes que ha sol·licitat l’Ajuntament, per a 
millorar les infraestructures del mateix polígon de Planes Altes.
El regidor d’Indústria, Fernando Juan, ha destacat “que la construcció 
de la rotonda suposarà una important millora per a la seguretat 
viària, tant dels treballadors que cada accedeixen al polígon com dels 
vehicles que circulen per la carretera CV-102”. Per últim ha assenyalat 
que la Generalitat preveu que les obres estiguen enllestides en un 
termini aproximat de dos mesos.

La Generalitat inicia la construcció d’una rotonda d’accés 
al polígon de Planes Altes

Les obres compten amb un pressupost de 100.000€ finançats íntegrament pel govern autonòmic 
i es preveu que finalitzen en un termini de dos mesos

Redacció

Redacció
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Pz. Agustín Comes, 5, Bajo · VINARÒS
www.estate-vinaros.com     estate.vinaros@gmail.com

+34 964 82 50 48

Disfruta de tu tiempo y dinero, 
        ¡ confía en nosotras !                    

¡Vendemos tu casa !

X.Flores
Apnal Ecologistes en Acció i la regidoria de 
Transició Ecològica van presentar dimecres l’estudi 
actualitzat del cens d’espècies d’aus urbanes que 
ha fet l’organització ecologista. Aquest estudi 
actualitza les dades del mateix que Apnal-EA ja 
va fer l’any 2016. L’informe, que van presentar 
dimarts a la biblioteca pública el regidor de 
Transició Ecològica, Hugo Romero, i la presidenta 
de l’entitat ecologista, Deborah Fandos, recull els 
resultats del cens de les aus protegides en el nucli 
urbà de Vinaròs al llarg del 2020. Un treball que 
s’engloba dins d’una campanya sobre protecció 
i conscienciació d’espècies d’aus i rat penats 
urbanes que té l’objectiu de detectar espècies 
d’aus protegides dins del nucli urbà de Vinaròs i 
zones limítrofes, inventariar i  estimar la població 
nidificant d’aquestes espècies, detectar i localitzar 
els  nius, identificar conflictes o riscos associats a 
les espècies nidificants i fer propostes de protecció, 
millora i actuació ciutadana.
Romero va recordar que “aquesta iniciativa es 
va iniciar durant la passada legislatura amb la 
instal·lació de caixes niu en diferents punts de la 
localitat per a afavorir la cria de les aus urbanes, 
com ara les falcilles i orenetes, així també com la 
reproducció dels ratpenats” i que “l’objectiu és 

protegir la fauna urbana i millorar la convivència 
amb l’entorn de la ciutat”. En aquest sentit, 
assenyalava que aquestes dues espècies són 
una ajuda molt important per a lluitar contra els 
mosquits, donat que, segons va assenyalar, una 
sola oreneta pot menjar fins a 850 mosques o 
mosquits en tan sols un dia.
També va informar que per a garantir la protecció 
d’aquesta fauna urbana des dels serveis tècnics 
municipals es treballa en la redacció d’una 
ordenança municipal per ampliar la seua protecció, 
així com garantir el manteniment de les caixes niu.
La presidenta d’Apnal-Ecologistes en Acció, 
Deborah Fandos, va explicar les dades recollides al 
cens, destacant la gran població d’orenetes (s’han 
detectat al casc urbà 594 nius, dels quals el 64% 
estan ocupats). El lloc on s’ubica la colònia més 
nombrós és a l’entorn de la plaça de bous, i també 
a l’avinguda de Maria Auxiliadora. També són 
nombroses les falcilles (que prefereixen entorns 
com l’església Arxiprestal), així també com de 
ratpenats (s’han detectat 7 colònies i hi ha 5 espècies 
diferents) en altres punts de la localitat. També 
s’ha detectat la presència de petits falcons (Falco 
tinnunculus) al campanar de l’església Arxiprestal. 
Segons indicava el principal inconvenient que 

pateixen aquestes  aus, és la destrucció dels nius, 
un acte que està prohibit i penalitzat amb multes 
que van  des dels 5.000€ fins als 200.000€.
Fandos comentava que en alguns casos la 
destrucció dels nius és fa de forma involuntària 
pel desconeixement de la seua existència o per 
estar en una ubicació complicada, com exemple a 
sobre d’una persiana. En aquest sentit, assenyalava 
que es recomana no realitzar obres durant l’època 
de cria i oferir alternatives de nidificació, com ara 
caixes niu, en cas de detectar que s’ha ubicat en 
una situació compromesa.
Cal recordar que des de fa un temps s’han col·locat 
estratègicament un total de 42 nius artificials per 
aquestes aus repartits pel casc urbà, i al voltant de 
30 a l’entorn de l’ermita.  

Programació mediambiental
Romero ha aprofitat per recordar alguns dels 
actes previstos dintre de la programació “Activitats 
Medi Ambient”. Així, el 9 de maig, Dia Mundial de 
la biodiversitat, Itinerantur proposa una activitat 
didàctica al paratge de Sòl de Riu i taller de 
petjades, perquè els més petits puguen identificar 
la fauna a través de la seues empremtes.

Apnal Ecologistes en Acció i la regidoria de Transició 
Ecològica presenten l’actualització del cens d’aus urbanes

La protecció i preservació de les aus i els ratpenats és l’objectiu de l’estudi, 
que suposa la posada al dia del que ja es va fer l’any 2016

Hugo Romero, regidor de Transició Ecològica i Deborah Fandos, presidenta d’Apnal EA

Les orenetes són les aus més nombroses 
al casc urbà

En diferents indrets en els 
últims anys s’han insta·lat 
nius artificials amb èxit
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 un enginyer de prestigi 
internacional darrera el disseny 

de la passarel·la del Cervol

Mike Schlaich

L’ empresa alemanya Schlaich Bergermann Partner (present a diferents països i que l’any 2020 va obrir 
una oficina a Madrid) forma part de l’equip guanyador de l’adjudicació de la construcció de la passarel·la, 
liderat per la UTE Levantina Ingeniería Construcciones S.A i Pantallax S.L.
Mike Schlaich és professor d’Enginyeria Civil i director del Departament de Disseny conceptual i estructural 
a la Technische Universität de Berlín (T.O. Berlin), i Director General de Schlaich Bergermann und Partner, 
Consultoria d’Enginyers Estructurals, Alemanya. Ha treballat a Espanya com a enginyer estructural 
abans d’unir-se a Schlaich Bergermann i ser soci a Stuttgart, especialitzat en estructures lleugeres i de 
llarga durada.
Schlaich ha dissenyat la estructura de la coberta del Wanda Metropolitano, estadi de l’Atlético de Madrid 
o la transparent cúpula del Palacio de la Cibeles, entre altres. 
En quant a passarel·les com la que es té previst construir a Vinaròs, Schlaich i el seu equip van guanyar 
el premi alemany de Construcció de Ponts 2020 per la passarel·la Trumpf de Ditzingen en la categoria 
de ponts peatonals i ciclistes. El jurat va lloar en aquest cas la estructura única de la carcassa en acer 
inoxidable per la seva consistent i detallista execució i per la seva elegància, demostrant la creativitat i 
habilitat de la enginyeria de manera impressionant.  També va rebre el Premi Pont de Disseny Alemany 
(Deutscher Brückenbaupreis)  l’any 2010 per la Passarel·la Sassnitz i el 2016 va obtindre un altre premi 
per la passarel·la peatonal de la ciutat alemanya de Rathenow, entre altres importants reconeixements.

Entre altres, també ha fet la passarel·la Mühlensteg, a la ciutat de Besigheim, del sud d’Alemanya, que 
ofereix una nueva connexió per a vinants i ciclistes.
La nova pasarel·la del Cervol serà també una estructura molt novedosa i singular, sense igual al nostre 
territori. La part central del projecte és el pont de cinta de tensió, dissenyat precisament per Schlaich, 
i que té un tram principal de 50 metres i una longitut total de 77 metres. La estructura discorrerà en 
paral·lel a la línia marítima i suposarà un elegant passeig per a vianants i ciclistes, amb una pasarel·la de 
2 metres d’amplada destinada al pas de persones i un altre carril bici de 3 metres d’amplada.  
Pel que fa a UTE Levantina Ingenieria y Construcciones SA i Pantallax SL, és una empresa amb llarga 
experiència professional que ha participat en la execució de grans zones verdes i de recuperació 
ambiental com les projectades al parc lineal del Manzanares a Madrid, així també com en la construcció 
d’altres passarel·les com el pont-escultura Slinky Springs to Fame a la ciutat d’Oberhausen (Alemanya) o 
l’estructura singular en l’entrada sud de la ciutat d’Annaba (Argèlia). 

Per al regidor de Transició Ecològica, Hugo Romero  “és un orgull com a ciutat comptar amb un referent 
mundial de l’enginyeria com és Mike Schlaich, un dels enginyers més creatius amb infraestructures de 
primer nivell com la coberta del Palau Metropolità o del Palau de Cibeles. Les seves obres compten amb 
un component artístic i sostenible en quant a l’utilització de materials que les fan úniques. Podem dir 
que comptarem a Vinaròs amb una passarel·la de primer ordre mundial en quant a enginyeria” .  

Cal recordar que el projecte de la passarel·la contempla també tota l’adequació de l’entorn del marge 
esquerre del riu Cervol, prop de la zona del tractament de l’aigua amb un total de 9.150m2, en els 
quals es crearà un bosc mediterrani amb pins i altres espècies autòctones que donarà continuïtat al ja 
existent al tram nord del passeig de Fora del Forat. 

Està previst que la construcció es face entre finals de 2021 i l’any 2022 amb una inversió de 1.559.250€, 
IVA inclòs, dels quals 64.431,81€ més IVA han estat per a la redacció del projecte i tota la documentació 
pertinent, mentre que la resta es destinarà per a l’execució de les obres.  Unes obres que cal recordar 
que estan incloses dins de la Estratègia de Desenvolupament Urbà Sostenible (EDUSI) i, per tant, estan 
cofinançades amb fons europeus. 
Aquesta mateixa setmana han començat els treballs geotècnics previs a l’inici de les obres, com va 
informar dimarts l’alcalde, Guillem Alsina. 

L’Ajuntament de Vinaròs ha nomenat director del projecte de la 
passarel·la ciclopeatonal del Cervol a l’internacionalment reconegut 
enginyer Mike Schlaich, una eminència en el seu camp i especialitzat 
en estructures lleugeres i de llarga durada.  

Disseny de la estructura 
de la passarel·la del Cervol

X.Flores

Una millora a tot l’entorn

Periode constructiu
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Coberta del Wanda Metropolitano, estadi de l’Atlético de Madrid Cúpula del Palacio de la Cibeles

Passarel·les premiades
de Mike Schlaich

Recreació virtual de la passarel·la 
ciclopeatonal del Cervol

Passarel·la Mühlensteg (Besigheim, Alemanya)

Passarel·la Trumpf de Ditzingen (Alemanya)

Passarel·la peatonal de la ciutat alemanya de Rathenow

Passarel·la de Sassnitz
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La Regidoria d’Obres i Serveis, a través de l’empresa encarregada de 
gestionar l’enllumenat públic, renovarà les lluminàries de la Costa 
Nord amb el canvi de les actuals bombetes per unes més eficients de 
tecnologia LED. Aquesta actuació, inclosa dintre de les condicions 
contractuals, suposarà substituir 191 lluminàries de l’avinguda de 
Francisco José Balada i 45 del passeig de Fora del Forat, sense que 
supose cap despesa extra per a l’Ajuntament.
La regidora d’Obres i Serveis, Carmen Morellà, ha destacat que “el canvi 
de les lluminàries actuals per unes de més eficients de tecnologia 
LED suposarà un important estalvi en la factura elèctrica municipal”. 
Així mateix, afegia que també oferiran una millor visibilitat, més vida 
útil i una significativa reducció de la contaminació llumínica perquè 
aquest tipus de bombeta projecta la llum de forma més directa.  
Per acabar, Morellà insistia que les bombetes LED requereixen 
menys manteniment, fet que ajudarà a reduir les incidències en 
l’enllumenat públic.

L’Ajuntament renovarà l’enllumenat públic de la Costa Nord
Les feines consistiran en el canvi de les bombetes dels fanals de l’avinguda de Francisco José Balada 

i del passeig de Fora del Forat per oferir una millor visibilitat
Redacció

  CONCENTRACIÓ 
PLAÇA 1 DE MAIG , VINARÒS 

DISSABTE 1 DE MAIG , 11.30h. 

 

 

 

TREBALLAR MENYS PER 

TREBALLAR TOTES!!! 
 

2021 

El programa Terra Viva de la televisió ÀPunt va estar al port de Vinaròs 
entrevistant a pescadors per la problemàtica de les escasses quotes de 
tonyina roja que tenen. El president de la Confraria, Mateo Fresquet, 
es va manifestar en favor de l’augment de captures d’estes tonyines 
esgrimint els arguments de que són animals molt depredadors de peix 
blau, etc, minvant les poblacions de sardina i seitó, a més de ser una 
pesca, la de línea de mà, molt selectiva de cara a capturar a soles la 
tonyina roja

ÀPunt, al port

Informació important per a les col·laboracions
Nou e-mail del Diariet

El correu del Diariet enlloc de diariet@vinaros.org és:
diariet@vinaros.es
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Madre
 d e  l a

D O M I N G O  2  D E  M A Y O

Redacció/X.Flores
Queden pocs dies per a l’11 de maig, 
data en la qual entrarà en vigor el nou 
reglament general que obligarà a circular a 
un màxim de 30 km/h per les vies urbanes 
i que estableix altres mesures. A Vinaròs 
durant les últimes setmanes la Policia 
Local ja ha estat treballant al respecte i la 
brigada municipal ha iniciat el canvi de les 
senyals d’alguns carrers que ho requerixen 
seguint les seves indicacions, tasca que es 
completarà els propers dies. 
Tal com indica la normativa estatal, aquells 
carrers que disposen d’una plataforma única 
de calçada i vorera la velocitat es limitarà 
a 20 km/h, això afectarà als carrers Major, 
Sant Tomàs i la plaça de Sant Agustí. Així 
mateix, també s’aplicarà aquesta reducció 
de velocitat als trams oberts a la circulació 
dels passejos Blasco Ibáñez, Colom i Sant 
Pere. També, pel seu caràcter eminentment 
comercial es limitarà als 20 km/h el carrers 
de la Mare de Déu dels Socors i el tram del 
carrer d’Arxipreste Bono fins a la avinguda 
del País Valencià.
Excepte les limitacions a 20 km/h indicades 
anteriorment, tot nucli urbà de Vinaròs, 
des de la N-340a cap a l’est o cap a la mar 
Mediterrània, incloses les dues zones 
turístiques de costa nord i sud, passarà 
a estar limitada la velocitat íntegrament 
a 30 km/h. Així mateix, també quedarà 
limitada la velocitat a 30 km/h a l’avinguda 
de Gil d’Atrosillo, en els trams afectats per 
la presència dels dos instituts i l’Hospital 
Comarcal. Pel que fa a la N-340a en el seu 
pas pel terme de Vinaròs, el tram de la 
mateixa que té consideració de travessia 
pel fet de discórrer per sòl urbà, ja es troba 
en l’actualitat limitat a 50 km/h, i per part 
de l’Ajuntament es demanarà a l’organisme 
de carreteres competent que estudie la 
limitació a 50 km/h no sols del tram actual 
de travessia, sinó de tota la N-340a que 
discorre des del límit amb Benicarló al 
barranc d’Aiguaoliva fins a l’encreuament de 
la carretera estatal amb el camí Ameradors. 

Serà també a 30 km/h el vial que puja fins al 
cementiri i l’ermita de sant Gregori (a partir 
d’aquest punt es podrà circular a 40 km/h)
Pel que respecta a la resta de vies, indicar 
que la velocitat en els camins rurals i els 
diferents polígons industrials (Portal del 
Mediterráneo, Capçades, N-238 i Planes 
Altes) quedarà limitada a 40 km/h.
El primer tinent d’alcalde i regidor de 
Governació, Marc Albella, ha destacat 
que durant les properes setmanes, per 
part de la Brigada d’Obres i Serveis en 
coordinació amb Governació, es durà a 
terme la substitució o retirada dels senyals. 
Segons ha indicat “amb aquesta iniciativa 
impulsada des de la DGT Vinaròs s’unirà 
a ‘les ciutats 30’, per fer del municipi una 
ciutat pensada per als vianants i ciclistes, 
sent aquest un primer pas per a garantir 
una major seguretat viària i ciutadana”.
La Direcció General de Trànsit (DGT) és 
la impulsora d’aquesta mesura en l’Estat 
espanyol, però segueix les recomanacions 
de la Unió Europea. Segons aquesta, dos 
de cada tres accidents mortals de trànsit 
ocorren en nuclis urbans, i en la meitat 
les víctimes són vianants i ciclistes. Les 
mateixes dades indiquen que quan un 
vehicle baixa la seva velocitat de 50 km/h a 
30 km/h, la distància de frenada passa de 53 
a 36 metres i les possibilitats de matar a una 
persona es redueixen d’un 45% a un 5%. 
Una mesura que es considera que també té 
beneficis ambientals i socials.
Les quanties de les multes ja estan fixades. 
La sanció mínima serà de 100 euros, sempre 
que no superem els 50 km/h en una via 
limitada a 30. Pujarà a 300 euros i dos punts 
de carnet als conductors que circulen entre 
51 i 60 km/h; a 400 euros i quatre punts per 
als que ho facen entre 61 i 70 km/h; i a 500 
euros i sis punts per als que vagin entre 
71 i 80 km/h. Totes elles de caràcter greu. 
Més enllà dels 81 km/h, les molt greus, se 
sancionaran amb 600 euros i restaran sis 
punts del carnet.

Vinaròs es prepara per complir la nova normativa 
de circulació a partir de l’11 de maig

El carrer dels Socors, un 
dels vials cèntrics en que 
cal circular a un màxim 
de 20 km/h. Policia 
Local i Brigada ja han 
començat el canvi de les 
senyals en vistes al dia 
11 de maig
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Las vacunaciones contra el covid-19 se han trasladado en Vinaròs del pabellón polideportivo 
municipal al centro municipal de la tercera edad. El pabellón recupera así la habitual actividad 
deportiva con los clubs que allí entrenan y juegan sus respectivas ligas. 
El centro municipal de la tercera edad se encuentra en una zona más céntrica del municipio, en 
la calle del Pilar y ya ha sido adecuado convenientemente para atender a la población. El jueves 
22 y viernes 23 de abril en Vinaròs se vacunó a unas 600 personas con AstraZeneca de edades 
comprendidas entre los 60 y los 65 años y con Pfizer a los ciudadanos de entre 70 y 74 años. Otro 
de los lugares donde se está vacunando es el centro de salud.

Vinaròs traslada las vacunaciones 
al Centro Municipal de la Tercera Edad

X.Flores/E.Fonollosa
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El comerç de Vinaròs torna a xafar carrer

Vinaròs va viure diumenge 25 d’abril una 
nova edició de Les  Botigues  al  Carrer, una 
jornada que va tenir una vegada més un 
bon acolliment per part dels clients després 
d’un obligat parèntesi en aquesta iniciativa 
a causa de les restriccions sanitàries 
derivades de la pandèmia. La jornada es va 
celebrar al passeig marítim, un espai més 
obert que l’habitual al llarg del carrer Major.  
Va ser en horari de 9 a 20 hores de manera 
ininterrompuda i van participar un total 
de 17 establiments, complint estrictament 
amb les mesures sanitàries exigides .

La situació sanitària va posposar aquesta 
edició que es va celebrar el passat diumenge 
i que va tancar la temporada d’hivern. Molts 
van ser els vinarossencs i gent de poblacions 
veïnes de la comarca que van acudir per a 
aprofitar la gran varietat i la qualitat dels 
productes que els establiments van posar a 
la venda a un preu molt rebaixat i revifant 
el comerç local en moments tan complicats 
per al sector.

X.Flores/Fotos:E.Fonollosa/J.Zaragozá
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Un arbre que va tindre molta història a Rossell i que va plantar el meu iaio Nelo. Vicent Royo

www.discapacidad.tv  cumple 15 años de historia,
ahora desde AFANIAD Vinaròs

El pasado mes de diciembre, hacíamos público 
el acuerdo llevado a cabo entre dos importantes 
entidades, por un lado, AFANIAD Vinaròs, que tiene 
ya más de 42 años de historia y por otra www.
discapacidad.tv, canal de televisión por streaming 
pionero en el mundo de las televisiones temáticas 
digitales.
Este mes de marzo pasado www.discapacidad.
tv cumplió sus 15 años de estar al aire y lo ha 
hecho ahora con el acuerdo fuerte y potente de 
incorporarse a un proyecto único como es el de 
AFANIAD Vinaròs, sumando así nuevos esfuerzos 
para ambas entidades. www.discapacidad.tv es 
una iniciativa que empezó en Barcelona, el año 
2006 como un proyecto dentro de una entidad 
que no tarde en desaparecer, pero que en el año 
2.008 este canal temático, tomo vida propia y de 
la mano de Claudio M. Capelli y de Ramón Gisbert, 
se convirtió, tras no menos reuniones y discusiones 
con la Generalitat Catalana, en un medio de 
comunicación con identidad propia y teniendo 
siempre muy presente a las personas con distintas 
discapacidades y motor de difusión de éstas.
El canal conto por varios años con programas 
divulgativos propios realizados por distintas 
entidades del tercer sector y concretamente 
de la discapacidad, hasta que, a finales del año 
2.010, y dado que no se pudo superar la gran 
crisis económica mundial, este proyecto tuvo que 
volver a sus orígenes y dejar de emitir programas 
en directo y pasar a lanzar reportajes, noticias y 
documentales de forma periódica pero sin una 
programación estable.
Dado que tanto AFANIAD Vinaròs como www.
discapacidad.tv están ambas presididas por Ramón 
Gisbert y tras varias reuniones tanto con Claudio 
Capelli, director general del canal, como con Silvia 
Eva Guerrero, directora general de Afaniad y con 
el visto bueno y entusiasta de la junta directiva de 
AFANIAD Vinaròs, ambas entidades acordaron, que 
el canal www.discapacidad.tv pasara a formar parte 

como un proyecto más dentro de la estructura de 
AFANIAD.
Ahora, tras celebrar los 15 años de historia del canal 
televisivo y ya dentro de Afaniad Vinaròs, se va a 
volver a tener una programación diaria en directo 
de distintos programas del sector de las personas 
con discapacidad, donde se hablará de todas las 
distintas problemáticas, divulgaremos el día a día 
de entidades y personas, deportes, etc. etc.
En este momento y cada día de lunes a viernes 
a las 20 horas y en directo, podemos ver los 
distintos programas que estamos emitiendo 
en la actualidad, los lunes “Sin Barreras” un 
programa magazín semanal de información de 
Latinoamérica, producido desde La Matanza 
(Argentina), a continuación, la apuesta por el 
deporte, donde en este espacio incluimos algún 
partido en diferido, de baloncesto de las ligas más 
potentes de Europa, sea bien la española, italiana 
o alemana, a las 23 horas y desde Miami (EE.UU.), 
“Roxana Sin Límites” con la información de la 
discapacidad en el estado de La Florida y resto de 
los Estados Unidos de Norteamérica. Miércoles es 
el día del deporte y desde Vinaròs, lanzamos el 
programa “Club Sport”, un programa que entrelaza 
la información de actualidad deportiva y reportajes 
de divulgación de distintas especialidades de todas 
las discapacidades deportivas.
Jueves, y desde Ecuador, ofrecemos el programa 
“Inclusión & Discapacidad”, un programa dirigido 
especialmente a madres y padres en situación de 
vulnerabilidad social y/o económica con hijos con 
discapacidad.
El viernes es el turno de “Cojos New-Films”, un 
programa realizado desde Barcelona, donde se 
informa de todo lo que pasa en la actualidad 
española y europea de la discapacidad, pero 
también hay reportajes, entrevistas, debates y 
humor de la mano de Alberto Castro.
Los sábados a partir de las 14 horas de España 
peninsular, volvemos a los Estados Unidos, donde 

Rakel nos lleva de la mano con distintas entrevistas 
y crónicas de lo que pasa en esta ocasión desde 
Boston. Pero la apuesta deportiva de nuestro canal 
es importante, por eso las tardes de los sábados, 
damos en riguroso directo, distintos partidos de la 
División de Honor del Baloncesto en Silla de Ruedas 
de la la Liga Española, Trofeo Fundación ONCE.
Y como el deporte es nuestro deporte rey del 
sector de las personas con discapacidad física y 
buque insignia del deporte Paralímpico, este fin 
de semana y empezando este mismo viernes 30 
de abril, daremos tres partidos de la Champions 
League, que enfrentara a los representantes 
españoles clasificados a distintos equipos europeos 
de relevante prestigio internacional:  
Siguiendo el sábado y domingo a los equipos 
españoles que pasen a la siguiente ronda.
Esta alianza tiene dos metas fundamentales, 
divulgación y formación, por un lado, www.
discapacidad.tv es el canal divulgativo de la 
discapacidad, es una iniciativa que desde AFANIAD 
Vinaròs, será nuestro punto de información y 
divulgación de la discapacidad, donde estará 
dividida entre un punto de divulgación presencial 
en nuestro Centro Ocupacional, Cultural y Social 
en la Av. Tarragona 37 de Vinaròs desde donde se 
atenderá personalmente a quien así lo requiera, 
cosa que ya estamos haciendo diariamente, y 
por otro lado y tan pronto como la pandemia del 
covid-19 lo permita, será una aula de formación de 
audiovisuales, donde se darán clases de edición en 
video y audio, montaje, platos, cámara, periodismo 
y un largo etc., cada tarde en nuestro centro.
Ya para terminar, si hay personas interesadas en 
colaborar con esta iniciativa, solo tiene que dirigirse 
a nuestro Centro Ocupacional cada día de lunes a 
viernes de 10 a 13 horas o bien escribirnos al mail 
de AFANIAD Vinaròs, afaniadvinaros@gmail.com 
y le informaremos y nos coordinaremos para que 
podamos sumar un granito mas a nuestro proyecto 
audiovisual y divulgativo.

AFANIAD Vinaròs
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sobre la pérdida 
de peso a los que 

no deberías hacer caso

Carla Escuder. Farmacéutica y Dietista-Nutricionista 
(@nutriestudio_dietistas)

Celebrant el Dia Internacional 
de la Dansa a Gentsana

En el mundo de la pérdida de peso tienen cabida todos los 
mitos y creencias que nos podamos imaginar. Creencias que 
nos hemos creído a pies juntillas desde que eramos pequeños 
que ahora, ni con un mazo somos capaces de derrumbar. Hoy 
os hablo de 5 mitos a los que no deberíamos hacerle caso. 

La fruta después de las comidas engorda
La fruta es uno de los grupos de alimentos más castigados 
cuando hablamos de perder peso. Incomprensiblemente 
el plátano es más enemigo de la báscula que las galletas 
“digestive”. Dos o tres piezas de frutas son y serán siempre 
bienvenidas. A no ser que haya alguna patología digestiva de 
base en la que haya que limitar su consumo.

Un vaso de agua tibia con limón en ayunas 
es quema-grasas

Es uno de los mitos más extendidos que hay. Por más que 
pienso el mecanismo por el cual puede un vaso de agua tibia 
con un chorro de limón ser quema-grasas, no lo entiendo. Igual 
es por la acidez que te puede dar que te haga no comer en todo 
el día. Quien sabe… 
En cualquier caso, vigila tus dientes porque lo que sí que puede 
afectar es a tu esmalte.

Los hidratos de carbono por la noche engordan
Los hidratos de carbono no tienen como finalidad hacer 
engordar a la persona, ni por la noche ni por el día. Es el exceso 
de éstos, y de todos los macronutrientes (proteínas y grasas) lo 
que puede hacer que cojamos más peso. 
Cuando consumimos más nutrientes de los que nuestro cuerpo 
necesita, éstos se almacenan en forma de grasa.
Volvemos a lo de siempre, si se consume más de lo que se gasta 
aumentaremos de peso, sean de donde sean las calorías de 
más. Si comemos en exceso por la noche cuando seguidamente 
vamos a dormir probablemente no quememos todo lo que 
hayamos comido. 

El pavo es la mejor opción
El pavo tiene proteína de calidad y además es una ave con muy 
poca grasa, por lo que puede ser una buena opción. Igual que 
otras carnes magras como el pollo o el conejo. Pero cuidado 
con los embutidos de pavo, sobre todo los que vienen de color 
rosita o lila, para llamar la atención a mujeres que se quieren 
cuidar la linea. Dale la vuelta y fíjate en los ingredientes. En 
algunos casos el pavo no llega al 50% del producto. Casi todo lo 
demás, azúcares, proteínas de baja calidad, almidones... Justo 
todo lo contrario de lo que se debería comer. 

Para adelgazar es necesario pasar hambre 
Pasar hambre mientras se está en un proceso de déficit calórico 
puede llegar a ser contraproducente. Es normal, sobre todo 
al principio, pasar un poco de hambre, pero no debe ser la 
norma. Si pasas hambre todo el tiempo, al final se entra en un 
ciclo vicioso que es difícil salir. El hambre genera ansiedad, la 
ansiedad genera atracones, los atracones generan frustración y 
desánimo. Se vuelve a restringir la comida y empieza otra vez la 
rueda. Por otro lado, hay que saber distinguir el hambre real del 
hambre emocional. Este último suele aparecer también cuando 
se empieza el proceso de pérdida de peso. En este caso, hay 
que saber identificarlo, saber que nos está saboteando y decirle 
que no.

5 mitos
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El llibre i la rosa van ser protagonistes el passat divendres 23 d’abril en un dia esplèndid. No va ser com altres anys, en haver-se ajornat aquesta edició per part de 
l’Ajuntament per a moments més favorables, probablement al final de l’estiu o en el marc de la carta de poblament, al mes de setembre, com es va avançar des 
de la regidoria de Cultura. A pesar d’això, les llibreries van disposar paradetes a l’exterior durant tot el dia, i també ho va fer l’Associació Cultural Amics de Vinaròs, 
mentre les floristeries van poder vendre una bona quantitat de roses. 

Sant Jordi, present a Vinaròs el 23 d’abril

X.Flores

El CEIP Sant 
Sebastià de Vinaròs 
ha celebrat la 
festivitat de Sant 
Jordi i el Dia del 
Llibre amb varietat 
d’activitats
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La Biblioteca de Vinaròs va acollir el passat 22 d’abril la presentació de la novel·la “El 
finísimo lado de la cordura” de Baltasar Pérez Gimeno, autor nascut a Sant Carles de la 
Ràpita i actualment resident a Vinaròs. L’obra és una ficció històrica amb un gran treball de 
documentació del segle XX, adaptada al thriller psicològic que conté drama i comèdia. És la 
cuarta novel·la escrita per Baltasar Pérez Gimeno, que ha publicat anteriorment “La sombra 
del rey”, “Hija de la guerra” i “La moza de Pip”

Baltasar Pérez presenta la novel·la 
“En el finísimo lado de la cordura”

X.Flores/E.Fonollosa

  T E R T Ú L I A   L I T E R à R I A                                      

ÀGORA   
Club de lectura       Llegir  compartint  és llegir més vegades.... 

( R  E  L  A  T  S   C  U  R  T  S  ) 

“ C A T E D R A L ” 
                        de RAYMOND CARVER 

 

Dissabte 15 de maig ,  11h .  
                  

      
  

Cadascun dels relats d’aquest llibre , a la seva manera, 
revela la presència latent o la intrusió de "terrors 
extraordinaris dins d'una existència ordinària" (Cathleen 
Medwick). El mateix Carver ha escrit: "Penso que és bo que en 
un relat hi hagi un lleuger aire d'amenaça... Hi ha d'haver 
tensió, una sensació que alguna cosa es imminent". Els seus 
personatges són gent d'allò mes comuna: de classe 
treballadora, aturats, parelles a la deriva... desemparats, 
trepitjats per la vida, molts d'ells bevedors, que accedeixen, 
malgrat ells mateixos, a una sort de dimensions heroiques, 
testimonis d'una realitat implacable. 

 
     Si t’interessa participar adreçat a : albanta1958@yahoo.es 
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Aida Faci és ballarina de la Rome Internacional Dance Academy. Al seus 
24 anys, té clar que la dansa és una part indispensable d’ella, ja que l’ha 
acompanyat tota la vida.  Aida creu que és important educar culturalment 
als més petits, per aconseguir una societat  que reconegui professions 
com la d’ella, els ballarins.

Que sents quan balles?
Et sents tu, amb la teua veritat, amb la 
teua vulnerabilitat i sensibilitat, amb les 
teues ganes de traure tot el que viu dins 
de tu. És un moment de llibertat, una 
cosa íntima que comparteixes amb el 
teu públic. És verdader i màgic al mateix 
temps.
Penso que mentre estic ballant em sento 
més viva i penso que només per eixos 
moments val la pena viure. Em sento 
poderosa i sobretot, em diverteixo tant. 
Crec que als temps que vivim divertir-se 
és important. El ball em dóna una força 
i unes ganes de viure que no trobo en 
altres coses. Així que, com deixar-ho 
passar? Dia a dia és un diàleg intern, és 
terapèutic. Em fa descobrir un poc més 
de mi i de com em sento. Al final, tot es 
veu reflectit perquè visc i ballo de les 
meues emocions. Avui dia puc dir que la 
dansa m’ha salvat de tantes situacions 
difícils de la vida i que continua fent-ho.

Des de quan balles?
Ballo des que vaig començar a caminar 
de puntetes. A penes tenia quatre anys 
quan els meus pares em van portar a 
conèixer a Lupe, la que després es va 
convertir en la meua gran mestra en 
tots els sentits. Gràcies als meus pares 
vaig començar els meus estudis de 
ballet i he pogut continuar-los. Sempre 
han estat per portar-me a cada classe, 
a cada assaig i la seua perseverança ha 
sigut clau per convertir-la en la meua.

Tenies clar que volies dedicar-te a la 
dansa professionalment?
Ho vaig descobrir a poc a poc. Als 
quinze anys vaig començar a dedicar-
li més hores i als díhuit et plantegen 
que vols estudiar o fer en la vida. Has 
de prendre una decisió. Va ser en eixa 
època quan vaig descobrir que existien 

els conservatoris de dansa en la fira 
d’Universitats de Barcelona. Així que 
vaig tornar amb els follets de dansa i de 
psicologia. Et pots imaginar el que va 
vindre després. Vam arribar a un acord 
en què m’inscriuria a les dues. Era un 
bon pacte, els meus pares m’oferien 
una doble oportunitat, així que les vaig 
agafar.
Quan entres al conservatori te n’adones 
que és possible dedicar-te a la dansa 
professionalment. Recordo el moment 
exacte en què la meua ment va fer “clic”. 
Va ser un dia al sortir del conservatori, 
tornava sola asseguda al metro 
escoltant La mujer de verde d’Izal. En 
aquell moment em vaig posar a plorar, 
crec que la meua veu interna va prendre 
claredat i m’estava dient que apostés 
per la dansa, que això és el que volia fer. 

Quins consideres que són els grans 
reptes que té una ballarina?
Doncs, crec que cada ballarí té els seus. 
Depèn del que cadascú busca: fama 
o formar part de grans companyies, 
arribar a ser un bon mestre de dansa o 
un bon coreògraf o inclús crear la seua 
pròpia companyia. Crec que de xicotets 
d’alguna manera ens inculquen que 
l’objectiu és ballar dansa clàssica en una 
gran companyia i ser l’estrela del ballet. 
Però després el món és molt més ampli. 
Amb tot, crec que el gran repte de tot 
ballarí és poder guanyar-se la vida vivint 
de la dansa. Poder gaudir de la teua 
passió treballant. És complicat però no 
impossible.

Dins de la dansa, quina és la modalitat 
que més t’agrada?
Per una part, la dansa contemporània 
ha sigut un gran descobriment per a mi. 
Estos dos últims anys he estat invertint el 
meu temps estudiant-lo en profunditat, 

“El ball em dóna una força 
i unes ganes de viure 

que no trobo en altres coses”

Aida Faci:

“Crec que el gran 
repte de tot ballarí és 
poder guanyar-se la 

vida vivint de la dansa. 
Poder gaudir de la teua 

passió treballant”

Laia Casanova
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perquè la dansa s’estudia. Així que en estos moments el contemporani és la 
modalitat que més m’interessa i amb la qual he trobat un mode més ampli de 
comunicació i expressió. 
D’altra banda, el ballet ha sigut un pilar fonamental per la meua trajectòria 
professional i, gràcies a ell, he obtingut la base per poder connectar i absorbir 
altres tipologies de dansa o llenguatges amb més facilitat i a un ritme ràpid. 
La dansa clàssica és i serà sempre important, perquè és la base de totes les 
tècniques. És imprescindible i forma part de la rutina diària de tot ballarí.

Vas estudiar al Conservatori Professional de Dansa de Riba-roja de Túria, 
quan i per què vas decidir continuar la teva formació a la Rome International 
Dance Academy?
Fa dos anys, quan acabava el conservatori vaig decidir fer un altre pas, així que 
durant l’últim curs vaig començar a fer audicions. Vaig saber que realitzaven 
una audició en RIDA i em van agafar. No m’ho vaig pensar molt. Tenia moltes 
ganes d’anar-me’n fora d’Espanya, viure la meua pròpia experiència i créixer 
professionalment i personalment. Jo no tenia un gran nivell de contemporani i 
allà RIDA m’oferien l’oportunitat d’estudiar-lo a fons. Sabia que si volia dedicar-
me a la dansa, necessitava un nivell alt en contemporani, ja que quasi totes les 
companyies de dansa actuals ballen dansa contemporània.

Actualment estàs vivint a Roma, com és el teu dia a dia allà?
Tot depèn de la situació Covid. Les mesures canvien contínuament i no saps el 
que passarà i el que podràs fer la pròxima setmana. Fa a penes un mes, l’escola 
va estar tancada tres setmanes perquè quasi tota Itàlia estava en zona roja, 
confinada. Per tant, en períodes així hem hagut de readaptar el programa per 
a poder continuar online i mantenir-nos en forma, tant físicament com mental. 
En canvi, quan les coses estan millor i l’escola està oberta, començo les classes a 
les 8:30h fins a les 15h. Fem cada dia una classe de clàssic i una de contemporani 
i les altres matèries com coreografia, dansa moderna, improvisació, de creació, 
entre altres, es van distribuint al llarg de la setmana.

Creus que el món artístic i, concretament la dansa, és un sector 
infravalorat a Espanya?
Moltíssim, però no sols a Espanya, a Itàlia també. És una llàstima, però cada 
vegada que em pregunten a què em dedico m’ho pregunten dues vegades. 
Per a moltes persones la dansa encara no és considerada una professió. 
Crec que hi ha una carència de cultura, una falta d’educació des de xiquets.
Per exemple, a Holanda hi ha companyies de dansa especialitzades a fer 
espectacles per al públic infantil. Així, els xiquets s’acostumen a anar al teatre 
a veure dansa, a emocionar-se i a entendre una història, com si fos un conte i 
és genial. Nosaltres no hem tingut eixa sort ni la meua generació ni les d’ara. 
No invertim en això, el govern no creu que interessa i al final no es valora. 

Tradicionalment, el ballet clàssic s’ha associat sempre al gènere femení 
i en canvi, també hi ha homes que s’hi dediquen professionalment. Per 
què creus que és així?
A nivell social, els xiquets que ballen o que els agradaria són sempre 
bombardejats de crítiques i encasellats directament a una orientació sexual. 
M’he trobat amb xiquets que amb quatre anys em diuen que la dansa és per 
a xiques i que un xiquet no ha de ballar, que això no és per a ells.
Històricament té un sentit. Quan es comencen a crear els ballets del repertori 
clàssic com Giselle, la figura de la ballarina era la que tenia més importància. 
Elles eren les protagonistes de les històries. L’home estava present, però 
es dedicava més a alçar i portar a la ballarina per a fer-la ressaltar encara 
més. Després va haver-hi una revolució i l’home va començar a cobrar més 
importància. En aquest període alguns coreògrafs, com Nijinsky, volien 
trencar amb allò que hi havia en aquell moment i alguns començaven a 
inspirar-se amb la figura masculina.
Amb el temps s’ha anat igualant i crec que ara és una elecció que depèn molt 
del gust estilístic del coreògraf.

Posant la mirada al futur... On t’agradaria estar d’aquí a tres anys?
M’agradaria poder contar-te que em guanyo la vida ballant i que estic just 
on vull estar.

“Per a moltes persones 
la dansa encara no és 

considerada una professió. 
Crec que hi ha una carència de 

cultura, una falta d’educació 
des de xiquets”
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Diumenge 25 d’abril a les 12 del matí a l’envelat de l’avinguda 
de l’Atlàntic, es va celebrar el concert de primavera ofert per la 
Banda Simfònica de la Societat Musical La Alianza. Pendents 
de la previsió meteorològica fins al final, el concert va poder 
celebrar-se finalment amb normalitat i el nombrós públic que 
va assistir va poder gaudir d’un magnífic repertori musical. 

Un programa que es va iniciar amb les peces “West Side Story”, de Leonard 
Bernstein, seguit de “Carmen Suite”, de Bizet, dirigides per José Ramon 
Renovell. 
Lorena Ruiz, músic de la banda simfònica, va continuar el concert amb l’obra 
“La Leyenda del Beso” de Soutullo i Vert, arrancant els aplaudiments del públic. 
L’esdeveniment musical va concloure amb uns estractes del musical “El 
fantasma de la ópera” d’Andrew Lloyd Webber, dirigit també per José Ramon 
Renovell. 

Agraïment a Víctor Arenòs i benvinguda a Ana Rosa Escuín
Durant el concert es va despedir a Victor Arenòs, agraint-li tota una dècada 
com a president de l’Associació Musical La Alianza -càrrec al que va accedir 
l’any 2011- i es va donar la benvinguda a Ana Rosa Escuín, en aquesta nova 
etapa.

Patrimoni Cultural Immaterial
Cal recordar que el passat 30 de març, les societats musicals valencianes van 
passar a ser Manifestació Representativa del Patrimoni Cultural Immaterial, 
reconeixent-se així la labor educativa, social i cultural que realitzen entitats 
com és el cas de La Alianza al nostre poble.

Concert de Primavera
de la Banda Simfònica de La Alianza

Víctor Arenós i Ana Rosa Escuín

X.Flores/ Fotos: E.Fonollosa/J.Zaragozá
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Lorena Ruiz, músic de la banda simfònica, dirigint l’obra “La Leyenda del Beso” 

Moments del concert. José Ramon Renovell va dirigir “West Side Story”,  “Carmen Suite” 
i  “El fantasma de la ópera”, que va concloure l’esdeveniment
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OPINIÓ

Pan para hoy, 
mejor que para mañana

Por Juan Blanchadell

Visita l'hemeroteca 
gratuïta del Diariet al 
repositori de la UJI

http://repositori.uji.es/xmlui/
handle/10234/95093

Cerca imatges i articles de la 
historia de Vinaròs

E L  D I A R I E TVinaròs

www.ppvinaros.es
de Vinaròs

La hemeroteca 
desmonta al PSOE

Por Lluís Gandía, presidente local del PP Vinaròs

A riesgo de pecar de 
recurrente en mis 

críticas, las actuaciones del equipo de gobierno 
tripartito no me dejan otra que volver a tratar 
sobre la pésima gestión económica municipal, en 
la persistente inanición y en la falta de ingenio para 
activar mucho antes las ayudas y bonificaciones 
fiscales que palien en lo posible el desastre 
económico que a muchos les ha originado la 
pandemia.
Desde el confinamiento de marzo del año pasado 
son muchas las empresas sin casi actividad que, 
catorce meses después, si no lo han rebasado ya, 
ya están al límite de su resistencia, porque pese 
a los ERTES, los gastos generales, los impuestos 
que van cayendo inexorablemente y la falta de 
ingresos, les generan números rojos que ya son de 
tono bermellón fuerte.

Conozco pequeños empresarios que habiendo 
solicitado aquellos créditos ICO que sacó el 
gobierno central para resistir el embate de la 
pandemia, poco a poco los gastos corrientes se 
los ha comido y ahora vuelven a estar sin dinero 
y con una deuda por un crédito que se tiene que 
empezar a devolver a partir de ya mismo.
Y cuando los empresarios se ven abocados al 
cierre, detrás van los empleados que pierden su 
puesto de trabajo y en esto Vinaròs ahora mismo 
se lleva palma del desempleo de la provincia.
Dicho todo esto, resulta más que evidente que 
cualquier ayuda a empleadores y a empleados, por 
mínima que sea, es un paliativo más para aguantar 
para que esta crisis no se los lleve por delante.
Es inconcebible que el equipo de gobierno haya 
esperado hasta la liquidación del presupuesto 
del 2020 para enterarse de que han sobrado dos 
millones y medio de euros que no se ha podido 
gastar. Incluso hasta el peor gestor de empresa 
sabe que, sin desembolsos por actividades que 
no se podrán llevar a cabo, se producirán unos 
remanentes perfectamente cuantificables y, ante 
una situación de crisis como la que soportamos 
desde hace catorce meses, el equipo de gobierno 
hubiese tenido que valorar los remanentes con 
que se encontraría y activar las ayudas directas y 
las bonificaciones fiscales desde el minuto número 
uno de la pandemia.

Es falso que para disponer de estos recursos no 
gastados se tenga  que esperar a la liquidación 
del presupuesto, porque existe la figura de las 
modificaciones presupuestarias y, echando 
mano de ellas, el año pasado ya se hubiesen 
podido habilitar rebajas fiscales y ayudas directas 
municipales que muchos hubieran agradecido.
Cuando gobernamos con los socialistas durante 
ocho años nos cansamos de hacer modificaciones 
presupuestarias para cubrir con recursos aquellas 
actuaciones que, a lo largo de la legislatura, 
íbamos considerando más prioritarias que las 
inicialmente previstas, hasta el punto de ser 
criticados brutalmente por la oposición del PP de 
tantas que llegamos a hacer.
No deberían de haberse olvidado o pasado de esta 
figura, porque los vinarocenses necesitaban el 
pan para ayer, lo siguen necesitando para hoy y lo 
necesitarán más que nunca para mañana. 

Vinaròs fa tres passos 
endavant en l’àmbit social 

Per Berta Domènech

Ya nadie pone en duda 
que el gobierno central, 
en manos del PSOE 

y Podemos, ha gestionado de forma errática y 
errónea la crisis provocada por el coronavirus, 
agravando las consecuencias sanitarias y 
hundiendo la economía nacional. Hoy los 
españoles debemos 1,4 billones de euros y hay 
más de 6 millones de españoles sin poder trabajar 
y 2 millones de españoles atendidos por las ONG 
como Caritas o Manos Unidas, ante la inacción de 
un gobierno que publicita mucho pero hace poco.
Frente a esta situación de colapso económico nos 
encontramos un PSOE local que debe recurrir a las 
cortinas de humo, convenientemente amplificadas 
por los medios afines subvencionados, para 
tergiversar la realidad y engañar a los vinarocenses. 
Pero la realidad sólo es una y no podrán negar la 
evidencia. Pasemos al detalle. 
El PSPV-PSOE local está callado desde hace 8 
meses para que no te enteres que el gobierno 
central ha recortado 10 trenes al día entre Vinaròs 
y Castellón. Mientras el PP los triplicó al pasar de 
4 a 12 trenes al día por sentido, un total de 24 
frecuencias, hoy sólo disponemos de 7 trenes 
por sentido, es decir 14 frecuencias diarias, pero 
los socialistas de Vinaròs ni hablan, ni reclaman, 
ni tienen intención de recuperar aquello que sus 
compañeros socialistas nos han recortado.
La N-232 tiene las obras del Puerto de Querol 
en marcha. Unas obras licitadas, adjudicadas e 
iniciadas por un gobierno del Partido Popular, 
que se iniciaron en 2017 con una previsión de 3 
años pero que se ralentizaron con la llegada de 
Pedro Sánchez a la Moncloa en 2018 porque les 
interesaba retrasarlas y así intentar que la gente 
olvide quien apostó de verdad por suprimir la 
peligrosidad del Puerto de Querol y abrir el interior 
a la costa a través de la N-232.
Y algo parecido ocurre con las obras en la N-238, 
de la carretera de Ulldecona que, tras años 
de abandono por los gobiernos socialistas, se 
iniciaron en 2016 los trabajos de adecuación del 
proyecto y finalmente se incluyó la obra en los 
Presupuestos Generales del Estado del año 2018 
aprobados por el PP y con el voto en contra de 
PSOE y Podemos. Ahora que se inician las obras 
aparecen los socialistas colgándose medallas que 
no responden a la realidad. 

Aquest últim mes hem rebut 
una molt bona noticia, Vinaròs 
comptarà amb tres nous 
equipaments socials.
Es diu ràpid però els efectes 

seran notòriament positius per a la població de 
Vinaròs, ja que suposarà un avenç per a la gent 
major, per a les persones amb discapacitat i per a 
les víctimes de violència de gènere. La residencia 
per a la 3ª edat ja és una realitat quasi palpable, 
hem vist com aquesta infraestructura creixia a poc 
a poc per a albergar a 145 persones amb 85 places 
públiques, és un servei que afavorirà el benestar 
dels nostres majors i de les famílies que es fan 
càrrec.
Una altra gran novetat és el Centre de la Dona. 
Aquest Centre atendrà a les víctimes de violència 
de gènere i als seus fills i filles 14 hores al dia, 7 dies 
per setmana. Un recurs que contribuirà a combatre 
una de les lacres més grans i injustes que patim al 
segle XXI.
Per últim, però no menys important, Vinaròs 
comptarà amb un Centre Ocupacional i un 
Centre de Dia per a la persones amb discapacitat. 
Aquests projectes seran posats en marxa de 
forma simultània, per tant primer és realitzarà 
la construcció d’un Centre Ocupacional amb la 
intenció d’albergar al seu espai un futur Centre 
de Dia, instal·lacions que promouran l’autonomia 
personal, així com una atenció rehabilitadora i 
habilitadora. Un recurs que fa massa temps que les 
famílies esperen.
Aquests tres passos seran possibles gràcies al 
finançament de la Generalitat, però sobre tot 
seran gràcies al treball de moltes persones que 
sempre han lluitat pels drets de les persones i del 
seu benestar. Aquests tres passos seran un respir 
i un impuls per a moltes famílies de Vinaròs i dels 
voltants, una il·lusió que es farà realitat.
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La realidad tiene muy poco que ver con el titular. No destinará los remanentes, sino solo el 68,64% 
de éste, ya que 750.000€ se destinarán a amortizar deuda, cosa que no parece una necesidad 
cuando hasta la Unión Europea está relajando los objetivos de déficit para que se inyecte dinero 
en la reactivación económica. 
Por otro lado, ¿qué quiere decir “inversiones financieramente sostenibles”? A la práctica, unas son 
meras inversiones para dar la sensación de actividad y las otras son inversiones que ya deberían 
estar incluidas en el presupuesto ordinario. Así, las inversiones “financieramente sostenibles”, de 
estos 2,4 millones de euros, se desglosan en: 
- 31% Amortización de deuda y guardar para imprevistos. Dinero que no llegará al ciudadano de 
manera efectiva. 
- 25% Plan Reactiva de ayuda al comercio. El proceso sigue cerrado. 
- 18,5% Rebajas fiscales Plan €CO. Bienvenidas las bonificaciones del ICIO y la exención de 
licencias de actividad. Lástima que las bajadas anunciadas de Tasas de Basuras y consumo de 
aguas las guarden para 2022, acercándolas lo más posible a las próximas elecciones. Tarde y a 
regañadientes. 
-18% Destinado a la Calle Camaraes, adecuación caminos rurales y pluviales Avda. Barcelona. 
Lamentable que su ejecución dependa de un remanente y no estuviera en el presupuesto 
ordinario. 
- 4% para “estudios y proyectos de mejora para el municipio”. Cajón de sastre donde cabe todo ¿El 
ayuntamiento necesita estudios para conocer las necesidades de mejora del municipio? 
- 2% prueba piloto para farolas con tecnología solar. ¿Qué motivos técnicos concretos hay para 
que no se puedan instalar farolas normales? 
- 1,5% Desarrollar ‘Planes Altes’: Obligados por la subvención obtenida que no financia el 100%. 
Si no hubiera habido subvención, este proyecto hubiera quedado parado como pasó el anterior 
ejercicio (generador de remanente). Poniendo poco dinero y sólo si, de fuera, lo ponen antes. 

Soterranyes

VOX solicita el asfaltado de dos aparcamientos

Los  vecinos  de  la  Calle  Aragón  y  sus  alrededores  respiran  polvo  en  verano  y  pisan  barro  en

invierno.

Las  únicas  actuaciones  del  Ayuntamiento  para  solucionar  el  desastroso  estado  de  los  dos

aparcamientos públicos han sido: rellenar el firme con grava y parchear los agujeros que se forman.

En VOX vamos más allá y exigimos una solución definitiva: el asfaltado y el acondicionamiento

completo de los dos aparcamientos.

Es lamentable la manera de gestionar que tiene el Ayuntamiento sobre aquellos asuntos que afectan

directamente a la calidad de vida de los vinarocenses, a la imagen que el municipio da al visitante y

a los servicios que ofrece al ciudadano.

Nuestro municipio necesita un cambio de mentalidad urgentemente. Debemos recordarles una vez

más a nuestros gobernantes municipales que a la política se viene a servir al ciudadano y no a

servirse de él.

Juan F. Calvo – Resp. RRSS VOX Vinaroz

Germán Ortigas CastánÉs una obvietat que cadascú amb la seua propietat fa el 
que més li convé. La majoria de les vegades s’opta per 
vendre-la per obtenir un benefici, encara que forme part 
del patrimoni del nostre poble. Per això ens hem quedat 
sense la casa dels Huguet, l’antiga Comandància, el 
cinema Ateneu, i un llarg catàleg, sense oblidar tot allò 
que desapareix per desídia de l’ajuntament de torn. 
Fa uns anys, el PP de Vinaròs, caçadors, propietaris, grups 
ecologistes i d’altres, posaven el crit al cel davant la 
proposta de l’Ajuntament de Vinaròs d’ubicar un polígon 
industrial al terme que coneixem com Soterranyes Altes.  
Aleshores, el senyor Mariano Castejón, en un article al 
Periòdic.com del 28/11/2009 deia: “Les Soterranyes es 
un paraje cuyos valores naturales actuales a nivel de 
ecosistema, flora y fauna cumplen criterios objetivos de 
protección”. I per la seua banda, els ecologistes presentaven 
un seguit d’al·legacions contra el Pla de les Soterranyes, 
argumentant entre d’altres raons: “la riquesa ambiental, 
paisatgística i biodiversitat”, “o  “la inexistència d’estudis 
previs”.  Darrera d’aquella proposta hi havia l’administració 
municipal. Però, què passa quan la destrucció la fa una 
empresa privada? Absolutament res! 
Des de fa anys una empresa privada està destruint sense 
cap mena de consideració, centenars i centenars de metres 
de terreny a les Soterranyes, la part que afronta amb el riu 
Cervol, per convertir-lo en tarongerars: casetes de volta, 
arbres i plantes protegides, camins, marges centenaris 
desapareguts sense cap mena de control ni oposició. 
Només els pocs veïns que no tenen xalets ni són caçadors 
van fer palesa la seua indignació. 
Fa uns parell de mesos la història s’ha tornat a repetir: més 
terreny arrasat sense cap mena de control, tot i haver-hi 
fauna i flora protegida. Tampoc ningú no n’ha dit res. El 
fet que l’agent destructor siga una empresa privada i no 
l’administració, dóna butlla per carregar-se el patrimoni 
impunement. Quan parlem de destrucció del patrimoni, 
tan rellevant és un convent setcentista com un marge 
centenari o una petita orquídia en perill d’extinció. 
L’any 2011 l’Ajuntament de Vinaròs atorgà la III beca per 
al desenvolupament de treballs d’investigació a un estudi 
sobre “La flora rara, endèmica i amenaçada del terme de 
Vinaròs i àrees limítrofes”. Una de les zones estudiades en 
aquest inventari botànic i arqueològic era precisament la 
zona de les Soterranyes. A la zona recentment arrasada 
existien plantes legalment protegides com l’orquídia 
perfumada Orchis fragrans, i espais protegits en l’àmbit 
europeu, com l’hàbitat prioritari ric en orquídies (codi 
natura 2000: 6210), ja que existien 6 espècies d’orquídies 
en aquell espai. Aquest treball presenta perfectament 
argumentat i avalat per la legislació un seguit de micro-
reserves de flora i patrimoni rural que es podien portar a 
terme en diferents terrenys de Vinaròs, entre d’altres a la 
partida de les Soterranyes. 
Ha de quedar clar que no estem en contra del progrés, 
però no podem callar quan veiem que a poc a poc ens 
arrabassen el nostre medi natural, ni tampoc entenem 
perquè es calla, segons qui siga el responsable de la 
destrossa.

El Ayuntamiento destinará los remanentes de tesorería 
a inversiones financieramente sostenibles



1 de maig de 2021

24

PESCA

Andrés Albiol Tortuga lora

Volvió la mar calmada de primavera

Ecos de mar; pescado, seguro y saludable

Pesqueras perdidas; la galfinera

Al final se faenó estable en todas las modalidades, con extracción normal y 
precios con altibajos.

El arrastre, siete bous llevaron cigala, gamba, calamar, choquito, pescadilla, salmonete, pez de S. Pedro, 
peluda, gallo, rape, caracol, galera, pejerrey, móllera, pulpo roquero y blanco, canana y morralla.
El cerco, el miércoles cuatro traíñas pescaron fueran de nuestras vedadas aguas provinciales y arribaron 
con 100 cajas de boquerón (8 kg/caja) y 600 de sardina. Y el jueves cinco llums desembarcaron 200 de 
seitó y 1000 de sardina . Dos procedían de Burriana, dos de Castellón y dos de Jávea. 
Las barquitas trasmalleras, siete pillaron langostino. Dos sepia. Una pagel y corva. Y dos langosta, 
bogavante,  cabracho y brótola.
El palangrillo costero, una atrapó lubina, dorada, pargo y sargo.
Y el atún rojo, una capturó al anzuelo con línea de mano tres piezas de 50/kg.

Hay un nuevo Plan Nacional de Control de la Cadena Alimentaria para aglutinar las comprobaciones 
de los alimentos que realizan las CC.AA, bajo la coordinación de los ministerios de Agri. Pesca, Alim. 
Sani. Indus. Comer. y Turismo.
La pesca extractiva hace ya varias décadas que hace diaria/semanal/mensual/ etc. controles por 
parte de empleados autorizados de las Cofradías que gestionan las lonjas, consistentes en unos 
Planes administrativos para los equipamientos y utensilios de buques, con requisitos para controlar 
visual y documental los productos del sector, tanto en higiene, como en reducir peligros biológicos 
o químicos, recintos, envases, manipulación, limpieza, etc. además del anisakis, textura, olor, etc., 
revisado ello por veterinarios del Área de Salud.
La verdad es que es una actividad primaria con riesgo bajo de contaminación, pero a lo largo de su 
comercialización pueden haber fallos, y se hacen análisis por laboratorios externos de histamina, 
metales pesados, sulfitos, caducidad, etc., registros revisados por inspectores sanitarios. 
Así, el riesgo para la salud es mínimo, es más, al aplicar previamente las prácticas correctas con 
guías de la Ley, aquí en Vinaròs no se ha tenido nunca que actuar como consecuencia de una mala 
manipulación, intoxicación, etc., de manera que comer nuestros pescados es segurísimo.

Es una lanza que llevaban a proa las embarcaciones. Forjada con hierro tenía el extremo afilado-
aplanado. A 10 cm de la punta había insertada una lengüeta móvil a cada lado en paralelo, para que 
al penetrar en la presa no ofreciera obstáculo. Medio metro más debajo del extremo punzante tenía 
un agujero para atar un cabo con que asirla, y a unos 20 cm más abajo el hierro formaba un hueco-
tubo para insertar el palo de madera con que culminar la confección de la galfinera a modo de lanza. 
Así, al navegar había delfines que nadaban bajo la roda del barco y el pescador con su recio brazo los 
arponeaba. Solo quedaba cobrar del fuerte cabo para recuperar a la víctima e izarla a bordo. Luego 
eran comercializados y se consumían por gran cantidad de gente.

Exemplar de mero capturat amb art d’arrossegament

En castellà també li diuen tortuga cotorra. El seu 
nom científic és Lepidochelus kempii. Són animals 
de la classe Rèptil i de la família dels Quelónids. 
És una espècie de l’Atlàntic centreamericà, però 
alguna s’endinsa en el Mediterrani. De les espècies 
més xicotetes, amb talla de 90 cm i pes 45 kg. La 
seua closca és curta i ampla, a menera de cor. Està 
formada per dos peces tipus ossi, per a tancar les 
parts blanes corporals. La peça dorsal està coberta 
per escuts cornis, amb una filera central a manera de 
costelles, mes cinc parells de plaques costals als seus 
costats i dotze més marginals. Estan juxtaposades, 
no imbricades. La peça ventral les plaques són llises 
i no tan fortes. Cap amb un robust crani, dos ulls 
i boca sense dents, amb mandíbules compostes 
per una capa còrnia a manera de pic, que poden 
trencar objectes i preses molt dures. Damunt estan 
els orificis nasals. Dos parells d’extremitats. Les 
anteriors més llargues amb forma d’aleta amb dos 
ungles cada una. I les posteriors curtes que només li 
servixen per a caminar quan va a terra en la posada. 
Té una xicoteta cua que en els mascles en més llarga. 
És de color verd grisenc clar per damunt i la zona 
inferior groga, amb un porus negre xicotet prop del 
marge posterior dels quatre escuts inframarginals 
per banda. Madura sexualment sobre els 10 anys. 
Per a reproduir-se es reunixen i s’aparellen front les 
costes mexicanes. La femella ix de nit a l’arena de 
la platja i cava un forat per a efectuar una posada 
de 100 ous. Ho fa en 2 o 3 ocasions separades per 
25 dies. La soterrada incubació dura sobre 60 dies, 
i segons la temperatura de cada ou, ixen de sexes 
separats, o siga, a més calor més femelles. Una 
vegada trenquen la closca i emergixen de l’arena, 
corren ràpid a l’aigua, perquè depredadors com a 
aus, etc., i els rajos solars les minven. Al tindre els 
òrgans com els pulmons protegits per les cuirasses, 
no poden expandir-se per a agafar aire  amb que 
respirar, així el cap i les potes anteriors fan la 
funció de pistó en les inhalacions aèries. El baix 
percentatge que sobreviu s’alimenta de peixos, 
mol·luscos, meduses, vegetals i corals en àrees 
temperades restringides, i d’adults tornar als seus 
llocs de naixement guiats pos estímuls químics, el 
camp magnètic terrestre, etc., tancant així el seu 
cicle reproductor.

Galfinera 
antigua 
propiedad 
del armador 
Vicente Gil 
Gonel, 
de su barca 
‘Joven Juanito’.
En la imagen 
se aprecian las 
características 
de este utensilio
que  llevaban 
a proa las 
embarcaciones
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Natació

El passat cap de setmana dies 24 i 25 d’ abril es va celebrar en la Piscina Servol de 
Vinaròs la Prova 1 d’ accés al Campionat Autonòmic d’estiu per a les categories 
prebenjamí, benjamí i aleví.
Després de quatre mesos sense competir, els nostres nadadors estaven nerviosos 
i en moltes ganes de que arribés este día.
Degut a la normativa Covid-19, la competició es va celebrar en tres sessions 
i cadascuna d’ elles en un torn per a la categoría masculina i un torn per a la 
categoría femenina.
El CNV va participar en un total de 42 nadadors que van estar acompanyats pels 
seus entrenadors Isidro Martorell i Toni Bordes.
L ‘equip masculí 
En categoría benjamí: Guillem, Nacho, Iker, Kevin, Andrei Mario, Lucian, Hugo 
i  Jon.
En categoría aleví : Joan, Gabriel, Alvaro, Adam, Damian, Hector, Pau, Pol, Ruben, 
Franc Alexis, Dario, Antonio, Ferran i Javier
L’ equip femení :
En categoría benjamí : Patricia , Martina, Nayara, Vega i Laia
En categoría aleví : Teresa, Valeria, Martina, Marta, Jana,   Zoe, Abril, Paula, 
Ainhoa, Gemma, Aitana, Ariadna, Naiara Milena i Elsa.
Tots ho van fer molt be, intentant millorar la seua marca pero sobretot disfrutant 
de poder tornar a competir .
Felicitar a tots els nostres nadadors pel seu comportament i esperit d’ equip.
Donar la enhorabona a : Joan Montserrat, Alvaro Fernandez , Gabriel Hernandez 
i Adam Ortiz que van aconseguir mínimes autonòmiques i ja tenen asegurada 
la seua participació en el Campionat Autonòmic d’ estiu i animar-los a tots a 
continuar entrenant a tope per a preparar-se de cara a les pròximes competicions.

Club Natació Vinaròs: Prova 1 d’accés al Campionat Autonòmic

El passat cap de setmana a Castelló s’ha celebrat 
el open comunitat valenciana natació adaptada i 
campionat autonòmic FEDI-CV, on el Club Castalia 
ha brillat amb els vinarossencs Sergi Castell i Jordi 
Ribera i els seus bons resultats.

Sergi Castell: medalla d’or en 400 lliures, medalla 
de plata en 50 i 200 lliures i medalla de bronze en 
100 lliures en el Campionat d’Espanya de natació 
adaptada FEDDI categoria absoluta, disputat a 
Torrevieja del 20 al 23 d’abril, i medalla d’or en el 

Campionat Autonòmic en 50 braça i 400 lliures 
celebrat a Castelló el 24 i 25 d’abril.
Jordi Ribera: novena posició en 50 braça en el 
campionat d’Espanya i medalles de plata en 50 i 
100 braça en el campionat autonòmic.

Els vinarossencs Sergi Castell i Jordi Ribera 
als campionats d’Espanya i autonòmic FEDDI

A l’esquerra, Jordi i Sergi, contents amb la seva actuació. 
A la dreta, Sergi va ser Or als 400 lliures
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ESPORTS

Volei

Handbol Atletisme

Laia Casanova

El passat cap de setmana les jugadores de l’equip juvenil van 
disputar el partit de la jornada al Pavelló Municipal de la localitat 
contra el Volei Grau B.
Les jugadores van començar molt bé el partit, amb bon joc i molta 
actitud. Tot i això, no van poder aconseguir la victòria, que va ser 
per l’equip castellonenc per 0 a 3. Amb uns parcials de 17-25, 14-
25 i 15-25, l’equip vinarossenc continua millorant i entrenant de 
cara als següents partits.
Aquesta setmana, l’equip cadet femení torna a la competició amb 
un partit a casa contra el CV Mediterráneo. Per altra banda, les 
juvenils tornen a enfrontar-se al Volei Grau B, en aquesta ocasió, 
a camp rival.

L’equip cadet femení 
reprén la competició

Els cadets dissabte de matí al Llagostí Arena i 
en un grandíssim partit tant de joc com de cor 
va poder remuntar i empatar a l’últim segon 
al totpoderós Sagunto. Per la vesprada el 
sènior amb el seu desplaçament a Almassora 
i en un partit mediocre va sumar 2 punts més 
pensant més en lo que bé que no es poc. Els 
2 pròxims partits es juga contra el líder i són 4 
punts fonamentals per estar al capdavant de 
la classificació.
 
Cad.Masc.Pref. 2ª fase Norte 2: 
Artclinic C.Bm. Vinaròs. 22 - Fertiberia P. 
Sagunto “B”  22
CBM Vinaròs: Amare, Martin(4), Héctor, Joan, 
Ibai(3), Juanpe(1), Unai(5), Marc(1), Sergio(7) i 
Carlos(1).

Excel.lent i emocionant partit el disputat 
entre el C.B. Vinaròs i el Fertiberia Puerto de 
Sagunto, en el Pavelló Municipal de Vinaròs. 
Des del principi s’ha vist que la intensitat 
defensiva marcaria l’esdeveniment. Partit 
molt igualat on els locals han acabat en un 
petit avantatge d’un gol a la fi de la primera 
part. A la segona part els visitants han sortit 
més agressius, la qual cosa ha dificultat les 
accions en atac dels rogets. I junt amb el 
cansament han fet que els saguntins agafessin 
una distància de 2-3 gols al seu favor.
S’ha entrat en els últims dos minuts en un 

desavantatge de quatre gols en contra. Però 
en un final èpic on el vinarossencs no han tirat 
mai la tovallola, han aconseguit empatar el 
partit en l’últim segon.
El treball i la constància han sigut les claus per 
donar una imatge d’equip en el que la gestió 
de l’esforç ha format part de la nostra cultura.
 
Sènior Masculí: 1 Aut.Masc.Cs fase única
Club Almassora Balonmano 18 - Farmateca 
C.BM Vinaròs  23
CBM Vinaròs: Carlos, Marc, Serrano(3), 
Jesús(2), Ian, Rubén(4), Nahuel(3), Martin(3), 
Jaime, Max(1), Sergi(6) i Quim(1).

Dos punts més per als nostres en un partit 
sense molta història que es va demanar de 
principi a fi.

El Farmateca va demostrar perquè és el equip 
menys golejat de la categoria, però la falta 
d’encert en atac donava vida als locals.
 
Si bé el resultat era sempre per els nostres, 
només la manca d’encert deixava una mica 
d’il·lusió als de casa per lluitar per els punts.
Ara venen els dos partits a priori més difícils 
de la temporada, el Alto Palancia,el pròxim 
rival,  un equip que a millorat moltíssim en els 
últims 3 anys i que va primer jugant un gran 
handbol.

Productiu cap de setmana 
per als nostres equips

2ª Reunió Fons en Ruta 
La Pobla de Vallbona

 A poc a poc el calendari de les competicions va agafant color, 
el passat diumenge 18 d’abril 3 atletes del C.E.Vinaròs, Maribel 
Arenós, Pau Forner i Edu Pla; es van desplaçar a la Pobla de 
Vallbona on es va realitzar la II Reunió de Fons en Ruta. 
Edu, al Campionat Autonòmic 10K i Maribel i Pau al control del 
5K. Tots 3 donant-lo tot fins al final i gaudint d’aquest esport. 
Amb una molt bona organització.
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Drons

Horari: dissabte de 10 a 13 h
Lloc: Vinalab
Preu: Gratuït

Dies: 17 i 24 d’abril i 8 de maig

Manipulador d’aliments

Horari: preguntar al Casal Jove
Lloc: en línia tot l’any

Preu: Gratuït

Dies: pregunta les diferents 
dates al Casal Jove

Primers auxilis per a bebés i xiquets 
i xiquetes, 15 h semipresencial

Horari: dissabtes de 9 a 14 h
Lloc: Creu Roja

Preu: Gratuït

Dies: 8, 15 i 22 de maig

Llengua de signes

Lloc: en línia
Preu: Gratuït

Dies: del 10 al 24 de maig

PROGRAMACIÓ
CURSOS 2n TRIMESTRE 2021

Inscripcions: 
CASAL JOVE CIJ 

 C/ Carreró, 51 · Vinaròs

Més informació:    
 964 400 314   
 casaljove@vinaros.es
 636 222 743

També ens trobaràs en: 

  @casaljove.cij.vinaros 

  @casaljovevinaros

Gestiono les meues emocions 
en temps de pandèmia

Horari: divendres de 18 a 20 h
Lloc: Casal Jove

Preu: Gratuït

Dies: 7, 14, 21 i 28 de maig

Senderisme

Horari: dissabte de 10 a 13 h
Lloc: ermita de Vinaròs

Preu: Gratuït

Dies: 5 de juny

Taller de Minetest

Horari: dissabtes de 10 a 13 h
Lloc: Vinalab
Preu: Gratuït

Dies: 15, 22 i 29 de maig

Afrontar una entrevista de treball

Horari: divendres de 18 a 20 h
Lloc: Casal Jove

Preu: Gratuït

Dies: 30 d’abril

Edició de vídeo

Horari: dissabtes de 10 a 13 h
Lloc: Casal Jove

Preu: Gratuït

Dies: 12 i 19 de juny

Cuina

Horari: divendres de 17 a 19 h
Lloc: espai gastronòmic del mercat

Preu: Gratuït

Dies: 4, 11 ,18 i 25 de juny

L’Ajuntament de Vinaròs, per Acord de la Junta de Govern 
Local de data 9 d’abril de 2021, va aprovar l’expedient 
i plecs per a la contractació del SUBMINISTRAMENT, 
IMPLANTACIÓ, MANTENIMENT DE L’APLICACIÓ DE 
GESTIÓ ECONÒMICA-CONTABLE, GESTIÓ D’INVENTARI 
I PATRIMONI I GESTIÓ DE NÒMINES I RECURSOS 
HUMANS contracte que es troba dins de la Estratègia de 
Desenvolupament Urbà Sostenible i Integrat  (EDUSI) 
cofinançat pel Fons Europeu de Desenvolupament Regional 
(FEDER), 2014-2020. (EXP.GRALS. 27/20 GEST. 8024/20). 

Obtenció de documentació i informació: Ajuntament de 
Vinaròs, Pza. Parroquial, nº 12, 2º pis, de dilluns a divendres 
de 9 a 14 hores i a la pàgina www.vinaros.es /Perfil 
Contractant

Data límit de presentació de la documentació 
electrònicament: el 18 de maig de 2021.

Lloc de presentació: Plataforma de contractació del Sector 
Públic de l’Ajuntament de Vinaròs.

ANUNCI LICITACIÓ

ANUNCI LICITACIÓ

Laia Casanova

L’Ajuntament de Vinaròs, per Junta de Govern Local 
de data 23 d’abril de 2021, va aprovar l’expedient i 
plecs per a la contractació del SERVEI DEL CAMPUS 
D`ESTIU ILLA. (EXP.GRALS. 04/21 GEST. 838/21). 

Obtenció de documentació i informació: Ajuntament 
de Vinaròs, Pza. Parroquial, nº 12, 2º pis, de dilluns a 
divendres de 9 a 14 hores i a la pàgina www.vinaros.es 
/Perfil Contractant

Data límit de presentació de la documentació 
electrònicament: el 5 de maig de 2021.

Lloc de presentació: Plataforma de contractació del 
Sector Públic de l’Ajuntament de Vinaròs.
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TAULER MUNICIPAL

  ·  964 401 912

  MÉS INFORMACIÓ
 ADL Agència de Desenvolupament Local
 Carrer de Sant Ramon, s/n
 Tel. 964 407 700
 www.adl.vinaros.es

  LLOC DE REALITZACIÓ
	 Centre	del	Coneixement	VINALAB 
 Carrer de Galícia, 12
 Vinaròs

  INSCRIPCIONS EN LÍNIA
 bit.ly/Reiniciat

Curs: Entrenament per 
al teu desenvolupament 

personal i professional (40h)

Dates: 7, 9, 11 i 14 JUNY
Horari: 9.30-13.30

Inscripcions	fins	al	30	de	maig

Curs: Facturació i gestió 
comptable de la PIME (40h)

Dates: 12, 14, 16, 19, 21, 23, 26 i 28 ABRIL
Horari:	9.00-14.00 

Inscripcions	fins	al	5	d’abril

AJUNTAMENT DE VINARÒS
ADL AGÈNCIA DE DESENVOLUPAMENT LOCAL

REINICIA’T
Accions formatives 2021

1r semestre

 @turismevinaros
 TurismeVinaros
 Turisme_Vinaros
 www.turisme.vinaros.es
 www.amarvinaros.com

Turisme

M
ESURES DE SEGURETAT COVID-19

BERGANTÍN       
C. Varador, 8 
964 45 59 90 

LA ISLA       
Pg. St. Pere, 5 
964 45 23 58

BANG BANG
Av. País Valencià, 2
722 88 23 99

BUGATTI
Pg. St. Pere, 1
964 47 38 93 

COME IN CASA
Pl. St. Agustí, 3
964 84 47 41

DANIELL’S 
Av. Fco. José Balada, 15
964 86 09 60

DESPERADOS
C. Cala del Puntal, O, 8
964 40 10 26

DUC DE VENDÔME
Ctra. N-340, Km. 1053 
964 45 09 44

VINARÒS  
PER EMPORTAR
RESTAURANTS I BARS
MENJAR PER EMPORTAR 
COMIDA PARA LLEVAR 
PLAT À EMPORTER 
TAKE AWAY

ESTABLI
M

EN
TS

 A

MB MENJAR PER EM
PORTAR

GASTRO LAI
Pg. Blasco Ibáñez, 7
964 02 66 17

KAOS
C. Dr. Santos, 4
877 01 38 49

L’OLIVERA
C. Arxipreste Bono, 28
964 45 69 78

LA MAR DE BO
C. Cid, 16 local 1
864 81 39 09

LO CAPRITXO
C. Socors, 37
620 14 87 02

MANDRAGORA 
Mare de Deu del Socors, 33 
640 86 10 74

MCQUEEN
Av. Jaume I, 31
675 44 90 44

MUU..!
C. St. Francesc, 31
964 04 40 75

Establiments adherits al Sistema Integral 
de Qualitat Turística en Destí (SICTED)

Avís: Per a confirmar disponibilitat de 
l’oferta haureu de posar-vos en contacte amb 
l’establiment participant en aquesta iniciativa. 
L’Ajuntament de Vinaròs no es responsabilitza 
del tancament i obertura dels establiments.

NIRVANA
C. Dr. Segarra Obiol, 4 
Local 2
651 42 94 70

NOU ALBOCÀSSER
Pl. Sant Agustí, 4
605 11 84 33

NOU PARADA
C. St. Cristòfol, 2 
964 82 61 14 

RAFEL “LO CRISTALERO”
Av. Pau Béjar -  
C. Cervantes, 2
964 40 20 48 

TERUEL
Av. Madrid, 11
964 40 04 24

TIC-TAC
Av. Fco. José Balada, 231
964 49 61 37
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ACTUALITATE L  D I A R I E TVinaròs
ESQUELES PUBLICITAT

Visita l'hemeroteca 
gratuïta del Diariet al 
repositori de la UJI

http://repositori.uji.es/xmlui/
handle/10234/95093

Cerca imatges i articles 
de la història de Vinaròs

E L  D I A R I E TVinaròs

Tu familia siempre te recordará con cariño

Juan Rodríguez Herrerías
Que falleció en Vinaròs 

el día 3 de abril de 2021,
a los 72 años de edad.

D.E.P.

La familia agradece toda la atención recibida y 
el afecto y condolencia que nos han mostrado. 

Gracias de corazón.

Rogad a Dios por el alma de:

5o aniversario de:

Dr. Agustín Ribera Caballer

Que murió cristianamente en Vinaròs
el dia 2 de mayo de 2016 

a los 79 años de edad 
D.E.P.

Tu esposa, hijos y  nietos no te olvidamos

Vinaròs, mayo 2020

TU HIJA, YERNO, NIETOS, BIZNIETOS Y DEMÁS FAMILIA
NUNCA TE OLVIDAREMOS

Y SIEMPRE ESTARÁS CON NOSOTROS. 

1º Aniversario de

Que falleció cristianamente en Vinaròs,
el día 2 de mayo de 2020.

D.E.P.

Asunción Gotor Pallarés

1º aniversari de:

Encarna Martínez López

Que ens va deixar 
el dia 28 d’abril de 2020 

D.E.P.

Mai t’oblidem, sempre estàs en els nostres pensaments 
i et recordem en molt de carinyo.
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Parròquia Arxiprestal de l’Assumpció:  Laborals: 9.00 i 
19.00 h  Dissabte: 9.00, 19.00 h.  Diumenge: 9.00, 
12.00 i 19.00h. 

Convent Divina Providència: 
Laborals: 19.30 h. Festius: 10.30 h.

Parròquia de Santa Magdalena: Laborals: 8.30 i 19.30 
h. 
Dissabte: 8.30 i 19.30. Diumenge: 9.00, i 19.30h

Sant Roc: Dissabte: 20.30h (juliol i agost)

El Carme dels Mariners: Diumenge: 10.15 h
Residència de Sant Sebastià: Laborals: 9.00 h. 
Diumenge: 10.00 h

Església Evangèlica (St. Josep 69): Diumenges: 11.00 
h, Dimarts estudi bíblic: 20 h 

Església Evangèlica (av. Tarragona): Diumenge: 11 h

HORARI DE MISSES

Víctimes de la violència de génere
Taxi Arcadi (adaptat per a discapacitats)

016
674 700 700

TELÈFONS D’INTERÉS
Ajuntament 964 40 77 00
Aigües de Vinaròs 964 40 77 67
Ambulatori (cita prèvia)
Ambulatori (urgències)

964 47 75 00
964 45 57 57

Biblioteca 964 45 95 90
Casal Jove 964 40 03 14

Contribucions  964 45 47 52
Cultura  964 40 77 06
Creu Roja Vinaròs                964 45 94 64    
Recollida d’estris voluminosos  964 40 78 03
Emergències 112
Escola d’Art 964 45 38 02
Escola de Música 964 45 62 03

Gruas y taxis Jaime Bas, S.L. · 24 horas 964 40 11 11
Guàrdia Civil 964 40 71 40
Hisenda 964 40 22 11
Hospital (centraleta i habitacions) 964 47 70 00
Hospital (cita prèvia) 964 47 71 60
Infodona 964 45 64 52
Informació i Turisme 964 45 33 34
INSS (Seguretat social) 964 45 13 50
ITV 902 12 00 13
Participació Ciutadana 900 50 63 76
Patronat d’Esports 964 45 46 08
Patronat de Turisme 964 45 52 53
Policia Local 964 40 77 04
PROP 964 456 234 / 012
Ràdio Taxi Vinaròs 964 45 51 51
Recollida d’animals perduts 964 45 00 07
Registre civil 964 45 28 77
Registre de la propietat 964 45 18 14
SERVEF (Oficina d’ocupació) 964 45 05 16
Serveis Socials 964 45 00 75
Vinataxi 600 600 333

Cerrajero 24h ·  Vimar 667 60 70 86
OMIC 964 40 77 00

Consell Municipal de Formació de Persones Adultes 
964 40 56 15
964 40 74 93

Centre de Formació de Persones Adultes “Llibertat” 

Gas butà 964 45 11 24

FARMÀCIES DE GUÀRDIA
La Farmacia de guardia realizará un turno de 24h (de 9.00h a 9.00h). 

Entre las 24h y las 8.00h, únicamente se realizarán dispensaciones con 
receta médica y se deberá llamar a la policía local 964 40 77 04

2 maig ROCA San Francisco, 6

3 maig GUIMERÀ Pl. Parroquial, 11

4 maig ADELL P. Picasso - Pio XII

5 maig SANZ c. Pont, 83

6 maig VALLS Zona turística nord, 11

7 maig MATEU c. Sant Francesc, 103

8 maig TORREGROSA Av. Llibertat, 9

         TRENS  VINARÒS-CASTELLÓ-VALÈNCIA

AUTOBUSOS
El Setmanari Vinaròs no es responsabilitza de canvis o errors en els horaris. 
Es recomana consultar  els horaris a les pàgines web d’  Autos Mediterráneo i Renfe

CATÍ    

ANROIG

XERT

SAN MATEU

CANET

LA JANA

TRAIGUERA

SAN JORDI

VINARÒS

8:15

8:25

8:30

8:45

9:00

9:10

9:15

9:20

9:45

17:30

17:20

17:15

16:55

16:45

16:35

16:30

16:25

16:00

CATÍ - VINARÒS

LUNES, MIÉRCOLES Y VIERNES no festivos

*resto de días sin servicio

VUELTAIDA

HORARIOS ACTUALIZADOS A 24/09/20

E L  D I A R I E TVinaròs

DILLUNS, DIMECRES I DIVENDRES 
NO FESTIUS

La resta de dies sense servei
POBLACIÓ ANADA TORNADA
CATÍ 8:15 17:30
ANROIG 8:25 17:20
XERT 8:30 17:15
SANT MATEU 8:45 16:55
CANET 9:00 16:45
LA JANA 9:10 16:35
TRAIGUERA 9:15 16:30
SANT JORDI 9:20 16:25
VINARÒS 9:45 16:00

CATÍ-VINARÒS

URBÀ VINARÒS

DILLUNS A 
DIVENDRES

VINARÒS -ZONA 
NORD

ZONA NORD-
VINARÒS

VINARÒS 
-ZONA SUD

ZONA SUD-
VINARÒS

8:30
9:15
9:55

11:05
11:45
12:55
13:35
14:45
15:25
16:35
17:15
18:25
19:05
20:15

7:30
8:30
9:35

10:15
11:25
12:05
13:15
13:55
15:05
15:45
16:55
17:35
18:45
19:25
20:35

7:30
8:50

10:35
12:25
14:15
16:05
17:55
19:45

8:00
9:00

10:50
12:40
14:30
16:20
18:10
20:00

DISSABTES, 
DIUMENGES FESTIUS
( Diumenge i festius , 
només juliol i agost)

VINARÒS -ZONA 
NORD

ZONA NORD-
VINARÒS

VINARÒS 
-ZONA SUD

ZONA SUD-
VINARÒS

9:10
9:50

11:00
11:40
12:50
16:40
17:20
18:30

9:30
10:10
11.20
12:00
13:10
17:00
17:40
18:50

          10:30
12:20
18:00

9:00
10:45
12:35
16:30
18:15
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agenda

         TRENS VALÈNCIA-CASTELLÓ-VINARÒS

CASTELLÓ              6:00  - 13:00 - 20:00

BENICÀSSIM           6:20 - 13:20 - 20:20

PLAYETAS               6:25 - 13:25 -  20:25

OROPESA                6:40 - 13:40 - 20:40

RIBERA                    6:50 - 13:50 - 20:50

TORREBLANCA       7:00 - 14:00 - 21:00

ALCALÁ                   7:15 - 14:15 - 21:15

STA. MAGDALENA  7:25 - 14:25 -  21:25

BENICARLÓ            7:35 - 14:35 -  21:35

VINARÒS                 7:55 -14:55  - 21:55

VINARÒS                  08:00  -  15:00  - 22:00

BENICARLÓ             08:24  -  15:24  - 22:24

STA. MAGDALENA   08:35  -  15:35  - 22:35

ALCALÁ                     08:45  -  15:45  - 22:45

TORREBLANCA        09:00  -  16:00  -  23:00

RIBERA                     09:10  -  16:10  - 23:10

OROPESA                 09:15  -  16:15  - 23:15

PLAYETAS                 09:25  -  16:25  - 23:25

BENICÀSSIM             09:30  -  16:30  - 23:30

CASTELLÓ                09:55  -  16:55  - 23:55

CASTELLÓ - VINARÒS

LUNES A DOMINGO
VUELTAIDA

HORARIOS ACTUALIZADOS A 19/10/20

IDA
VUELTA 

Castellón - Estación de Autobuses 

Cardenal Costa (esq. Avda. Barcelona)
Avda. Benicàssim (Estadio Castalia)

Avda. Benicàssim (Hospital General)

Avda. Barcelona (esq. Paseo Morella)
Pza. T. Izquierdo (Esc. Virgen de Lourdes)

Pinar del Mater Dei
Benicàssim - Avda Castellón (Carmelitano)

C/ El Clot (junto Puente de Hierro)
Avda. Barcelona (Monjas Oblatas)

C/ Santo Tomás (Rte Montesol)

PLAYETAS
Avda  Barcelona (Voramar)

Oropesa - Cuartel de la Guardia Civil
TORRE DE BELLVER

N-340 Empalme Cabanes
C/ J. Rivera Forner (Porches)

N-340 - Venta Germán

N-340 - Rte Camioneros
N-340 - Rte. Tere

Torreblanca - C/ San Antonio (cooperativa)

Avda. del Mar (Turísmo)
C/ San Antonio (Ayuntamiento)

C/ San Jaime, nº108

Alcalá - General Cucala (Campo Futbol)
Empalme Alcocebre

Avda. H Marruecos (Estación)
Sta. Magdalena C/ Estación - C/ Carretera

Benicarló - C/ San Francisco (casal)

Vinaroz - Picasso

Vinaroz - Río Servol

En el regreso, solicite al conductor la parada en la
UJI. En los servicios con llegada a Castellón a las

9:55 y 16:55
SOLO DÍAS LECTIVOS 

A las 12:50 y 19:50 salida desde la UJI
SOLO DÍAS LECTIVOS 

Hospital de Vinaroz 

www.autosmediterraneo.com   (964) 22 00 54

AUTOBUSOS
El Setmanari Vinaròs no es responsabilitza de canvis o errors en els horaris. 
Es recomana consultar  els horaris a les pàgines web d’  Autos Mediterráneo i Renfe

* Precios válidos, según disponibilidad, para compras realizadas en renfe.com

Información consultada el  03 noviembre 2020 17:41:57

Origen: VINAROS
Destino: BARCELONA (TODAS)
Trenes para el día: jueves 03 diciembre 2020
Número de viajeros: 1

Tren Salida Llegada Duración Precio desde*
18084 REG.EXP. 06.53 10.25 3h. 32min. 17.60
99402 MD 10.03 14.28 4h. 25min. 13.00
00694 TORRE ORO 17.43 19.35 1h. 52min. 30.00
18096 REG.EXP. 18.43 22.25 3h. 42min. 17.60

* Precios válidos, según disponibilidad, para compras realizadas en renfe.com

Información consultada el  03 noviembre 2020 17:45:15

Origen: BARCELONA (TODAS)
Destino: VINAROS
Trenes para el día: jueves 03 diciembre 2020
Número de viajeros: 1

Tren Salida Llegada Duración Precio desde*
00697 TORRE ORO 09.22 10.57 1h. 35min. 30.00
18093 REG.EXP. 09.43 13.08 3h. 25min. 17.60
99607 MD 10.43 14.11 3h. 28min. 13.00
99842 MD 15.40 19.41 4h. 1min. 12.90
18189 REG.EXP. 19.43 23.05 3h. 22min. 17.60

DILLUNS A DISSABTES (Excepte festius) DIUMENGES I FESTIUS

VINARÒS-BENICARLÓ-PENÍSCOLA 
              Des de 6:30 a 19:30, cada 30 minuts       
              20:30 i 21:30

VINARÒS-BENICARLÓ-PENÍSCOLA   
              Des de 6:30 a 21:30, cada 60 minuts      

BENICARLÓ- PENÍSCOLA
             Des de 7:00 a 20:30 cada 30 minuts
             21:00 i 22:00

BENICARLÓ- PENÍSCOLA
             Des de 7:00 a 22:00 cada 60 minuts
             

PENÍSCOLA-BENICARLÓ-VINARÒS 
              Des de 7:30 a 20:30, cada 30 minuts       
              21:30 i 22:30

PENÍSCOLA-BENICARLÓ-VINARÒS 
              Des de 7:30 a 22:30, cada 60 minuts       
          

BENICARLÓ- VINARÒS
             Des de 7:50 a 20:50 cada 30 minuts
             21:50 i 22:50

BENICARLÓ- VINARÒS
             Des de 7:50 a 22:50 cada 60 minuts
             

VINARÒS-BENICARLÓ-PENÍSCOLA

Parades Vinaròs- Benicarló-Peníscola:  

Riu Servol - Avg. Llibertat (només de tornada) - Esglèsia (només d’anada) 
- Avg. Picasso - Avg. Pio XII - Renfe/Vinaròs - Hospital Comarcal - Polig 
Industrial (pista atletisme) - Polig. Vinaròs (Carrefour) - Batreta N340, 
Km1045.8 - Renfe/Benicarló (només a l’estiu) - Casal C/S Francescc,29 - 
Jardins Plaça Constitució 1 - Neptuno (només de tornada) - Doctor Fleming 
(Mercadona i només d’anada) - Farell.Avg. Papa Luna 73 - Can Vicente. 
P.Luna, Plenamar - Las Caracolas. P Luna 370 - Fruit. Piñana - Voramar, Grna 
Hotel Peníscola - Casablanca, Plaça Luna Restaurante Fontana - Peñismar, 
Piscina Municipal - Bodegón 2000, (P. Luna 80) - Acuazul, Apartaments 
Picasso - Hotel Peníscola Plas, Hotel Felipe II -  Hosteleria del Mar ( P. 
Luna,19) - Hotel Maria Cristina, P Luna 10 - Turismo , (Avg Primo de Rivera, 
31) - Plaça Constitució, Ajuntament -  Castell  (Plaça J.B. Antonelli)



MERCAT DE VINARÒS
ara, més que mai,

Des de sempre, el Mercat de Vinaròs ha estat un lloc on trobar producte
fresc, de qualitat, a bon preu i amb el consell més professional.

Sembla una oferta immillorable, veritat? Doncs no, sí que es pot millorar. Perquè 
ara, el Mercat, arriba a casa teua. El Mercat de Vinaròs posa en marxa la seua 
web de venda online, perquè ho tingues tot igual, però molt millor, a la porta 
de casa teua.

Fes la teua comanda al web www.mercatdevinaros.es i en un tres i no res 
te la portem a casa, sense calor, sense cues i sense esperes.

Mercat de Vinaros, ara, mes que mai, molt a prop teu., ,

/MercatDeVinaros

molt a prop teu.
I em

porten la 
compra 
A CASA!


